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КОЛЕКТИВНІ ДІЇ ПРОФСПІЛОК

Народному депутату України
Жеваго К.В.

ЗВЕРНЕННЯ
трудового колективу Товариства з обмеженою

відповідальністю «Восток-Руда»
з приводу ситуації на підприємстві

Шановний Костянтине Валентиновичу!
Звертаємося до Вас з приводу критичної ситуації, що

склалася на ТОВ «Восток-Руда» (м. Жовті Води), яке вхо-
дить до промислово-фінансової групи «Фінанси і кредит».

Незрозумілими управлінськими діями, а частіше без-
діяльністю керівництва, підприємство «загнане» в глухий
кут. Незважаючи на той факт, що у модернізацію підпри-
ємства акціонерами були вкладені, на наш погляд, знач-
ні кошти (придбана техніка, реконструйована збагачу-
вальна фабрика), на даний час повністю припинено
видобування та переробку залізної руди.

Заробітна плата не виплачується з грудня 2014 року.
Заборгованість з виплати  заробітної плати становить вже
більше 12 млн. грн. Протягом останніх місяців звільнило-
ся 660 працівників. З жодним з них розрахунок не прове-
дений. Багато із звільнених працівників змушені звертати-
ся до суду. Борги ТОВ «Восток-Руда» перед працівниками
зростають, оскільки з кожним днем зростає розмір ком-
пенсації, яку підприємство повинно сплатити звільненим
за затримку розрахунку.

Ще одним негативним чинником є те, що підприєм-
ством не сплачені податки та збори, що позбавляє праців-
ників права на залік трудового стажу для отримання пен-
сій та інших соціальних виплат. Все це не може закінчити-
ся для керівників підприємства безкарно. Прокуратурою
стосовно директора ТОВ «Восток-Руда» І.І. Касілова пору-
шено кримінальне провадження, але ми бачимо, що це не
впливає на його діяльність по поверненню боргів.

Замість цього, керівництво пояснює все падінням цін на
залізорудний концентрат та підняттям цін на енергоносії та
послуги, але жодних раціональних ініціатив не вживає. 

Шановний Костянтине Валентиновичу, як нам відомо,
Ви планували здійснювати певні інвестиції у виробництво
нашого та Вашого підприємства. Не по-хазяйськи зупи-
нятися на середині шляху. Шахта та збагачувальна фаб-
рика можуть працювати та приносити дохід, але для
цього необхідно вжити активних дій зараз, що, на нашу
думку, можете зробити тільки Ви. 

Проблема підприємства не вирішиться сама собою.
Звертаємося до Вас з вимогою повернути борги у заро-
бітній платі та відновити виробництво.

Від імені та за дорученням працівників ТОВ «Восток-Руда»
Голова первинної профспілкової
організації ТОВ «Восток-Руда» Т.М. Коваленко

СТАТИ НА ЗАХИСТ ЛЮДИНИ ПРАЦІ

Трудовий ультиматум
нардепу: віддай зароблене!

Правда, как поясняло ру-
ководство, останавливается
не навсегда, а на время.
Ориентировочно — на пол-
года. А затем добыча желез-
ной руды и производство
железорудного концентрата
возобновятся. В данной си-
туации работникам было
предложено… пересидеть
тяжелое время где-нибудь.
Например, встать на учет в
центр занятости или найти
другую временную работу. А
потом, когда все вернется
на круги своя, можно будет
возвратиться на родное
предприятие. Правда, не
всем — только тем, кто тихо
и скромно уйдет по согла-
шению сторон (ст. 36 КЗоТ).
Ну, а тем, кто посмеет «хлоп-
нуть дверью», то есть потре-
бовать увольнения по ст. 38,
ч. 3 КЗоТ (по собственному

желанию в связи с невы-
полнением администрацией
законодательства о труде,
условий коллективного до-
говора), назад дороги нет.
Работники рассказывают,
что именно такой расклад
был дан руководством.

Людей обманули
дважды

Каждый человек пытался
найти оптимальное реше-
ние. Большинство людей
стали массово увольняться.
Часть работников осталась
поддерживать предприятие
в работоспособном состоя-
нии (охрана, работа ствола,
откачка воды, электроэнер-
гия и т.д.), вторая — была
выведена в простой. А вско-
ре уже и самые стойкие
узнали, что многие из них
попадают под сокращение.
(Окончание на 3-й стр.)

ОДНИ — БЕЗ ЗАРПЛАТЫ,
ДРУГИЕ — БЕЗ СОВЕСТИ?
ООО «Восток-Руда» задолжало тысяче работников
больше 12 миллионов гривен

Нет ничего более постоянного, чем временное.
Когда работникам желтоводского ООО «Восток-Руда»
стали задерживать выплату зарплаты, то у многих в
душе теплилась надежда: что ж, временные трудно-
сти пройдут, чуть потерпим — и рассчитаются. Но
вместо добрых вестей о погашении задолженности
трудящиеся вскоре услышали малоприятную но-
вость: предприятие останавливается.

30 червня на погоджувальній
нараді керівників депутатських
фракцій мали розглядатися соці-
альні законопроекти для подаль-
шого винесення їх на розгляд до
сесійної зали парламенту. На під-
тримку проходження зазначених
проектів законів вийшли майже
півтисячі профспілкових активіс-
тів, лідери галузевих профспілок,
зокрема й Атомпрофспілки Ук-
раїни.

Виступаючи перед ними, заступ-
ник Голови Федерації профспілок Ук-
раїни, керівник антикризового проф-
спілкового штабу Сергій Кондрюк
зазначив, що мітинг проводиться не
«проти», а «за» ухвалення соціальних
законопроектів, що мають значно
полегшити життя більшості співвіт-

чизників, які потребують підвищення
зарплат і пенсій, зниження кому-
нальних тарифів, повернення дитя-
чого оздоровлення та санаторно-
курортного лікування.

— Ми нагадуємо депутатам, що
вони лише виконавці волі народу, —
наголосив з трибуни Михайло Пет-
ров, голова Профспілки працівників
рибного господарства України. —
Якщо законопроекти, за які ми ви-
ступаємо, будуть розглянуті парла-
ментськими комітетами, то Верхов-
на Рада зможе за них проголосувати
вже цього тижня.

Профспілки вимагали, щоб у се-
сійній залі проголосували за такі
соціальні законопроекти:

№2883 — щодо індексації грошо-
вих доходів населення;

№2682 — щодо зниження рівня
оподаткування пенсій;

№2698 — щодо зняття обмежень
на виплату повної пенсії працюючим
пенсіонерам;

№2835 — щодо здешевлен-
ня ціни на природний газ для насе-
лення;

№2245 — щодо відновлення за
рахунок коштів соціального страху-
вання часткового фінансування літньо-
го оздоровлення дітей, санаторно-
го лікування працівників, передусім
зайнятих у шкідливих і важких умо-
вах праці.

Профспілки очікують на підтрим-
ку депутатського корпусу і розра-
ховують на солідарність широких
верств громадськості у обстоюванні
прав на гідне життя.

Вимагають ухвалення соціальних законопроектів

ПРО ПОЗИЦІЮ АТОМПРОФСПІЛКИ
ЩОДО РЕФОРМУВАННЯ ТА РОЗВИТКУ ЗОНИ

ВІДЧУЖЕННЯ ТА ДСП «ЧОРНОБИЛЬСЬКА АЕС»
Таке основне питання винесено на порядок денний

виїзного засідання Президії Центрального комітету
Атомпрофспілки України, що відбудеться 9 липня 2015
року на державному спеціалізованому підприємстві
«Чорнобильська АЕС».

ГОЛОВА АТОМПРОФСПІЛКИ —
ЧЛЕН КОЛЕГІЇ МІНЕНЕРГОВУГІЛЛЯ

Наказом Міністерства енергетики та вугільної проми-
словості України від 24 червня 2015 року №398 затвердже-
но склад колегії міністерства у новій редакції. Учасником
колегії, загалом їх 30 осіб, є також Голова Професійної
спілки працівників атомної енергетики та вугільної проми-
словості України Матов Валерій Олексійович.

ОФІЦІЙНО

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Від початку антитерористичної операції первинні й
об’єднані організації профспілки матеріально і морально
підтримують бійців АТО, спілчани активно долучилися до

волонтерського руху з надання гуманітарної допомоги
українським захисникам. Апарат Центрального комітету
профспілки і редакція газети «Атомник України» також
переказували власний одноденний заробіток на адресну
допомогу постраждалим учасникам АТО. 4 липня 2015
року працівники апарату і газети профспілки учергове
виділили одноденну зарплату для придбання воякам
Чернігівської протитанкової прикордонної застави, на
їхнє прохання, дуже потрібного лазерного далекоміра.

Нагадаємо, що у грудні 2014 року було створено
волонтерську групу Атомпрофспілки України, яка вивчає
потреби військових АТО, організовує збір, закупівлю та
передачу необхідного спорядження, медикаментів, про-
дуктів харчування або коштів бійцям АТО та звітує про це
у ЗМІ і соціальних мережах.

Газета «Атомник України» регулярно вміщує на пер-
шій полосі рекламний модуль з реквізитами волонтерсь-
кої групи Атомпрофспілки України.

(Матеріали за темою — на 4–5-й стор.)

Доброчинна місія Атомпрофспілки
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ІЗ ЗАСІДАННЯ РАДИ ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

VII З’ЇЗД ФПУ ВІДБУДЕТЬСЯ 24 БЕРЕЗНЯ 2016 РОКУ
Рада Федерації проф-

спілок України 25 червня
провела дев’яте засідан-
ня, на якому розглянула
низку важливих питань
внутрішньопрофспілкової
роботи. Підтверджено пов-
новаження членів Ради
ФПУ, обрано голову Конт-
рольно-ревізійної комісії
на строк до проведення 
7-го з’їзду ФПУ Володи-
мира Рижих, заступника
голови Київської міської
ради профспілок.

Рада ФПУ визначилася
щодо скликання VII з’їзду
ФПУ. Виступаючи з цього
питання, Голова ФПУ Гри-
горій Осовий, зокрема, заз-
начив, що 25 березня 2016
року спливає п’ятирічний
термін повноважень вибор-
них органів ФПУ. Станом на
24 червня 2015 року звітно-
виборну кампанію прове-
дено 10 всеукраїнськими
профспілками та 5 проф-
об’єднаннями. На кінець
2015 року заплановано 16
з’їздів та 12 конференцій.
Усього до чергового з’їзду
плановано провести — 30
з’їздів та 20 звітно-виборних
конференцій, під час яких
будуть висловлюватися про-
позиції та зауваження щодо
стратегії і тактики дій захис-
ту прав та інтересів членів
профспілок, які повинні бути
враховані з’їздом під час
напрацювання програмних
документів. 

З огляду на зазначене,
відповідно до ст. 33 Статуту
Федерації профспілок Ук-
раїни Рада ФПУ прийняла
рішення скликати VII з’їзд
ФПУ 24 березня 2016 року
та провести його в м. Київ у
приміщенні Міжнародного
центру культури і мистецтв
профспілок. Окреслила по-
рядок денний, встановила
представництво від член-
ських організацій до нового
складу Ради, затвердила
норму представництва на
з’їзді для всеукраїнських
профспілок і профоб’єднань,
вирішила інші організаційно-
технічні питання, пов’язані з
підготовкою профспілкового
форуму.

Підтримано 
застосування 

активних методів захисту
соціально-

економічних прав спілчан
У контексті розгляду

наступного питання про
завдання ФПУ щодо захисту
соціально-економічних прав
та інтересів членів профспі-
лок в умовах реформ і євро-
пейської інтеграції України
Голова ФПУ Григорій Осо-
вий зазначив, що «ми зро-
били достатньо потужні
кроки, перейшли на шлях
боротьби. Результат певний
ми маємо — як організація.
Люди ще не відчули резуль-
тату нашої боротьби. Але
дуже важливо, що ми пора-
дилися, що турбує людей і
як нам діяти. Майже 100

тис. осіб, яких ми опитали,
відповіли, що ми все пра-
вильно робимо, і це вселяє в
нас надію, що ми робимо
корисну для людей справу. І
друге — якщо не буде
результату шляхом перемо-
вин, то 41 відсоток з опи-
таних сказали, що треба
переходити до масових
акцій профспілок, і 25 від-
сотків  зазначили, що тре-
ба одразу переходити до
страйків. 

Ми перебуваємо у фазі
переходу від перемовин до
колективних дій у формі
страйкової боротьби. Це
вперше в історії. Ми ще на
національному рівні ніколи
до таких дій не вдавались.
Але це наша зброя, якої
бояться, безперечно. Це
тиск, який призводить до
того, що керівники парла-
ментських фракцій сідають
за стіл переговорів з проф-
спілками. Вони теж — від
народу і розуміють, яка «тем-
пература» сьогодні у суспіль-
стві. Профспілки виконують
цю притаманну функцію як
захисної організації, і нам
уже починають довіряти.

Профільні депутати
«валять» соціальні 

законопроекти
Стосовно результату: ро-

бота йде по багатьох кана-
лах — колективний трудовий
спір, робота з парламентом,
урядом, у тому числі перего-
ворний процес. І все це сті-
кає, як кажуть, в одну річеч-
ку, якій треба вирішити
питання індексації зарплати,
пенсій, профвнесків. 172 від-
сотки інфляції за період з
грудня по травень цього
року. А нуль — прибавки до
зарплати і пенсії. Друге —
ми поставили завдання по
та-рифах і цінах, і деякі зру-
шення вже є. По пенсійних
питаннях — оподаткуванню і
відчуженню 15 відсотків —
стовідсоткове є розуміння
політичних сил. Уряд поки
чинить спротив, бо це мінус
2,3 млрд. грн. доходної час-
тини Пенсійного фонду
через ці відсотки. І соціаль-
не страхування: всі фракції
проголосували за внесення
5 законопроектів до розгля-
ду — це великий позитив,

але не результат. Внести —
не означає вирішити. Бо
може бути спротив розгляду
в профільних комітетах, і ще
можуть дати законопроектам
негативну оцінку під час
доопрацювання. Практично
Комітет соціальної політики
працює на відбій соціальних
проектів, депутати «валять»
соціальні законопроекти. Це
факт. 

Ми маємо показати
свою силу і підштовхувати
нардепів до вирішення цих
питань. Але якщо результату
не буде, знову будемо ши-
роко інформувати всі член-
ські організації, знову буде
обговорення з профакти-
вом, наступну естафету пе-
реймете ви — галузеві
профспілки, первинні проф-
спілкові організації. Це вступ
у колективні трудові кон-
флікти, проходження поряд-
ку вирішення спорів і оголо-
шення страйку, якщо до
цього дійде. Тобто на цьому
етапі ресурсні можливості
«центру» будуть вичерпані,
потрібно буде «знизу» чини-
ти відповідний тиск. Отака
логіка і порядок наступних
дій.

Шанс перемогти 
у профспілок є

Про завдання ФПУ щодо
захисту соціально-еконо-
мічних прав та інтересів чле-
нів профспілок в умовах
реформ і європейської ін-
теграції України на Раді ФПУ
виступив заступник Голови
ФПУ, керівник антикризово-
го штабу Сергій Кондрюк.
«Хочу зосередитись на ре-
зультатах наших дій, —
зазначив він, — чи є вони
корисними для членів проф-
спілок. Ми довели суспіль-
ству, що можемо бути проф-
спілками з великої літери.
Акції, які ми провели, дозво-
лили не нам проситись на
зустрічі до парламентаріїв, а
вони вже просяться на зус-
трічі з нами. Вони хочуть
укладати з нами угоди про
співпрацю. Президент Ук-
раїни, мабуть, уперше в
історії підтримав вимоги
профспілок щодо необхід-
ності підвищення зарплат і
пенсій і зробив відповідне
послання до парламенту і

народу України. Мабуть, упер-
ше Прем’єр-міністр України
заявив, що їх робота з деті-
нізації і створення нових
робочих місць дійсно є про-
вальною. Він визнав, що
потрібно присвятити одне із
засідань уряду проблемі
погашення заборгованої
зарплати.

Нашою перемогою є й
те, що ми сьогодні вийшли
на фінішну пряму щодо
укладання нової Генеральної
угоди. Також у нас є перемо-
га у двох колективних націо-
нальних трудових спорах: ми
змусили визнати на націо-
нальному рівні роботодавців
винними у заборгованості у
зарплаті. Ми вперше виму-
сили уряд сісти за стіл пере-
говорів з нами в складі
Примирної комісії та відна-
ходили кошти для її підви-
щення.

Під нашим тиском на-
родні депутати відклали від-
пустку і включили чотири
профспілкові законопроек-
ти, яких ми домагалися, із
принципових соціальних
питань.

То в чому реалістичний
результат для конкретного
члена профспілки? Є
поправки ціни на газ, по
рентній платі, тому можна
сподіватися, що за змен-
шенням ціни на газ змен-
шаться комунальні платежі.
Ми виходимо на узгоджу-
вальні позиції суттєвого до-
даткового підвищення зарп-
лати вже в цьому році і до-
корінне змінення підходів 
з формування державного
бюджету на наступний рік.
Покращилася ситуація із
своєчасністю виплати зарп-
лат. Ми маємо дотиснути
парламент, щоб він прийняв
наші закони. Ми маємо про-
демонструвати нашу волю
щодо прийняття цих зако-
нопроектів. Чи є у нас шанс
перемогти? Безперечно, є». 

Рада ФПУ підтримала
рішення та дії керівництва і
Президії ФПУ щодо засто-
сування активних методів
захисту соціально-еконо-
мічних прав спілчан. До-
ручила керівництву ФПУ
звернутися до уряду з про-
позиціями щодо скасуван-
ня економічно і соціально
не виважених урядових
рішень, прийняття Держав-
ної програми сприяння зай-
нятості населення, цільової
економічної програми роз-
витку промисловості аг-
рарного сектору до 2020
року, внести до ВРУ і КМУ
проекти нормативно-пра-
вових актів соціального
захисту, формувати проект
Держбюджету України на
2016 рік і прогноз на 2017
—2018 роки на базі основ-
них державних соціальних
гарантій. Рада також звер-
нулася до парламенту і
народних депутатів з паке-
том законодавчих ініціатив
соціального змісту. 

МОЗ УКРАЇНИ: 

«ЛІКУВАННЯ» СМСЧ БЕЗ ДІАГНОЗУ

«Наш коллектив — крепкая семья»
В нынешнем году свой профессиональный празд-

ник работники СМСЧ-9, что в городе Желтые Воды,
отметили уже в сокращенном составе, с дефицитом
финансирования, но, невзирая на трудности, с хоро-
шим настроением. Торжественное собрание, на кото-
ром чествовали медработников, прошло в большом
зале Дворца культуры комбината.

В своем приветствен-
ном слове начальник мед-
санчасти Неля Тарасьева,
медик со стажем, говорила
о возглавляемом ею учреж-
дении, как о пациенте.
«Проблемы с финансирова-
нием в медсанчасти были
всегда, — сказала она, — но
с нового года мы оказались
сначала в состоянии шока,
которое перешло в длитель-
ную кому. Однако, пребывая
в крайне тяжелом состоя-
нии, мы не поставим точку
на нашей медико-санитар-
ной части. Собрав все силы,
как здоровый организм, мы
начали искать резервы для
выживания. Медсанчасть

сократилась на 90 коек,
уменьшилась на 128 штат-
ных единиц, восемь отделе-
ний было объединено в три.
Но и это не позволило орга-
низму медсанчасти дышать
на полную силу. Тогда на
помощь нам пришли город-
ская власть, комбинат, кото-
рый не позволил остано-
виться машинам скорой
помощи, народный депутат
Олег Крышин. Это он смог
добиться встречи с про-
фильным министром, после
которой болезнь немного
отступила, и начался про-
цесс выздоровления. Он
очень длительный, а реаби-
литация будет еще длиннее.
Наш коллектив — крепкая
семья. Пребывая в коме, мы
все равно готовы оказывать
помощь всем нуждающим-
ся, и это главное».

К сожалению, сегодня
СМСЧ-9 укомплектована вра-
чами всего на 67%, медсе-
страми — на 91%, младшим
медперсоналом — практи-
чески на 98%. Врачебный
состав медсанчасти недо-
укомплектован: семейная
медицина и терапия — 47%,
неотложная помощь — 30%,
приемно-диагностическое
отделение осталось с одним
врачом. В СМСЧ-9 трудятся
14 молодых специалистов
со стажем работы до 5 лет,
что составляет 11%, а вот ра-
ботающих пенсионеров —
40%. В нынешнем году кол-
лектив медиков пополнился
молодыми докторами, кото-
рые за короткое время ра-
боты снискали авторитет и
уважение среди коллег и
пациентов. Работают врачи
из Донецкой и Луганской
области, некоторые готовы

остаться в Желтых Водах
навсегда. По предваритель-
ным данным, в СМСЧ-9 рас-
пределено 7 врачей разных
специальностей, и коллектив
надеется, что все они будут
работать в городе. Остается
открытым вопрос о заработ-
ной плате, и премии к про-
фессиональному празднику
медиков, возможно, получат,
но со значительным опозда-
нием. Трудностей много, но
только профессионалы, пре-
данные своей работе, спо-
собны трудиться в таких
условиях и делают это.

Слова приветствия в ад-
рес медицинских работни-
ков в праздничный вечер

прозвучали из уст городско-
го головы Василия Тара-
сенко, помощника народно-
го депутата Игоря Пилявца.
От имени коллектива ГП
«ВостГОК» медиков поздра-
вили советник генерального
директора комбината по
правовым и социальным воп-
росам Владимир Гарячий,
председатель Восточной
объединенной организации
профсоюза Борис Филип-
пов. Народный депутат Олег
Крышин передал в подарок
медикам оргтехнику, адми-
нистрация комбината сов-
местно с профкомом при-
обрели для медсанчасти два
кислородных концентратора,
помогли с ремонтом оргтех-
ники, обеспечили компьюте-
ром и диктофоном общете-
рапевтическое отделение.

По традиции в праздник
принято отмечать лучших.
Так, Почетная грамота Ми-
нистерства здравоохранения
Украины вручена врачу-дер-
матологу Алле Козловой,
благодарность Министерст-
ва здравоохранения Украины
— акушеру-гинекологу Свет-
лане Конаревой, врачу-сто-
матологу Павлу Шумилину.
За высокие профессиональ-
ные достижения в работе
многие работники медсан-
части были отмечены благо-
дарностью городского го-
ловы, Почетной грамотой
ВООП, Грамотой СМСЧ-9.
Завершил праздничную
программу концерт, кото-
рый подготовили творче-
ские коллективы Центра
народного творчества, куль-
туры и досуга комбината.

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ,
фото Виталия ЖУШМАНА

г. Желтые Воды

2 июля сотрудники Кировоградской СМСЧ-19 снова
вышли пикетировать городской совет, где в этот день
проходило заседание городского совета.

По информации областных СМИ, перед депутатами высту-
пил главный врач больницы Александр Барков. Он попросил
депутатов взять больницу на баланс города, поскольку врачи
СМСЧ-19 уже два месяца не получают заработную плату, а
долги по зарплате составляют 600 тысяч гривен. С начала года
больница получила всего 2,6 миллиона гривен, вместо мини-
мально необходимых восьми миллионов. Из-за этого сокра-
щено 35 сотрудников и 25 койко-мест.

Напомним, что недавно исполком городского совета при-
нял решение отозвать свое согласие на прием «шахтерской»
больницы в коммунальную собственность, мотивируя реше-
ние отсутствием в городском бюджете средств. Тему СМСЧ во
время своего приезда в Кировоград активно комментировал
министр здравоохранения Украины Александр Квиташвили.
Тогда в присутствии руководителей лечебных заведений обла-
сти и журналистов он пообещал, что скоро для СМСЧ
Кировоградщины выделят около 15 миллионов гривен. 

Сергей ПОЛУЛЯХ

Без работы и зарплатыГолова Федерації проф-
спілок України, керівник
Спільного представницького
органу профспілок Григорій
Осовий зазначив, що проф-
спілкові лідери виступають
від 8,5 млн. трудівників,
ветеранів праці, студент-
ської молоді. Він також наго-
лосив, що, на жаль, немає
позитивних зрушень для
людей, які сьогодні втра-
чають робочі місця, знеціню-
ються зарплати і пенсії, але
влада не реагує відповідно і
не дослухається до народу.
Тому, згідно із законодавчи-
ми гарантіями, профспілки
стали на шлях боротьби.

«Наші вимоги до народ-
них депутатів базуються на
законах України і принципах

соціальної справедливості.
Зараз відбуваються непрості
переговори, але ми бачимо,
що уряд затягує розв’язання
проблем, реалізацію проф-
спілкових пропозицій.

П’ять законопроектів
включено до порядку денного
парламенту, але затягується
їх розгляд.1 липня ми прове-
ли черговий раунд перегово-
рів з Головою Верховної Ради
Володимиром Гройсманом і
керівниками депутатських
фракцій. Нам вдалося досяг-
ти домовленості, що при-
наймні два законопроекти
мають голосуватись у сесій-
ній залі сьогодні, 2 липня».

Заступник Голови ФПУ,
керівник антикризового проф-
спілкового штабу Сергій

Кондрюк наголосив на тому,
що «ми вже рік домагаємось,
щоб Прем’єр-міністр України
Яценюк вийшов на цю сцену,
звернувся до вас і розповів,
як він виконує настанови
Майдану. Як він виконує свої
обіцянки зробити зарплату
українців у п’ять разів вище,
ніж вона є зараз. Ми наразі
ведемо переговори з пред-
ставниками Мінфіну і ми їм
покажемо, де лежать гроші:
гроші є в офшорах, на митни-
ці, в тіньовій економіці. Ми
маємо їх спрямувати на
потреби людей. Нехай уря-
довці знають, якщо вони не
підуть назустріч людям, то ми
профспілковим референду-
мом приймемо рішення від-
правити їх у відставку».

Про проблеми, які зачі-
пають усе українське сус-
пільство, говорили керівники
репрезентативних профспіл-
кових об’єднань, які входять
до СПО об’єднань профспі-
лок, народних депутатів, тру-
дящих — членів профспілок.

Нагадаємо, профспілко-
ві акції відбуваються на ви-
могу прийняття парламента-
рями «соціального пакета»
законів.

За честь і гідність трудівників
2 липня під стінами Кабінету Міністрів України відбувся

мітинг профспілок. Зібралися декілька тисяч профспілкових
активістів з усіх регіонів України, які представляли провідні
галузі української економіки, включаючи Атомпрофспілку.
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(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Итак, с декабря 2014 го-

да зарплата на ООО «Вос-
ток-Руда» не выплачивается.
Общий долг уже составляет
12 миллионов гривен. Как
живут семьи горняков все
это время? По большому
счету, это никого не интере-
сует. Впрочем, как и никто не
задумывается о том, что все
это бумерангом отразится
на работе коммунальных
предприятий, сфере торгов-
ли, наполнении городского
бюджета. Иначе чем объяс-
нить отсутствие какой-либо
реакции на обращения с
просьбой о помощи, кото-
рые профком предприятия
адресовал в самые разные
инстанции?

«Людей обманули дваж-
ды, — убеждена Татьяна
Коваленко, председатель
профкома ООО «Восток-
Руда». — Во-первых, тем,
кто остался поддерживать
жизнеобеспечение пред-
приятия, обещали начать
выплачивать текущую зар-
плату. Этого не произошло.
Во-вторых, те, кто встал на
учет в центр занятости, уз-
нали, что из-за задержки
платежей ООО «Восток-Ру-
да» по единому социально-
му взносу, люди получат
пособие в гораздо меньшем
размере, чем рассчитывали.
Мы написали письма с про-
сьбой о помощи в прокура-
туру, народным депутатам,
городскому голове, в управ-
ление труда и соцзащиты
населения, звонили на «го-
рячую линию»… Пока ждем.
Знаем, что прокуратура от-
крыла уголовное производ-
ство, городской голова на-
писал еще два письма в
вышестоящие инстанции.
Но от этого шахтерские
семьи не стали богаче! Не-
ужели хозяин предприятия
не может за счет своей при-
были, получаемой в других
сферах, погасить долги?
Ведь люди не виноваты, они
честно работали. Что будет
дальше — полная неизвест-
ность, а для многих — про-
сто безысходность. Боль-
но и обидно  наблюдать, что
люди просто выброшены на
улицу».

Руководство
предприятия поясняет

причины кризиса
Мы обратились к гене-

ральному директору ООО
«Восток-Руда» Игорю Ка-
силову с просьбой проком-
ментировать ситуацию, сло-
жившуюся на предприятии.

Руководитель расска-
зал, что на тяжелое финан-
совое состояние предприя-
тия повлиял ряд факторов. В
частности, это падение цен
на железорудный концент-
рат на мировом рынке, рост
тарифов на железнодорож-

ные перевозки, энергоноси-
тели, а также задолженность
государства. 

«К сожалению, наше го-
сударство оказалось очень
плохим бизнес-партнером,
— отметил Игорь Касилов.
— Существует задолжен-
ность бюджета перед ООО
«Восток-Руда» по невозме-
щенному налогу на добав-
ленную стоимость порядка
2 млн. грн., по переплатам
авансовых налоговых плате-
жей — 3,2 млн. грн., по вы-
платам работникам, при-
званным по мобилизации,
— 900 тыс. грн. Таким обра-
зом, из бюджета нашего
предприятия были фактиче-
ски изъяты оборотные сред-
ства в сумме более 6 млн.
грн. В связи с этим мы обра-
щались в государственную
фискальную службу, облго-
садминистрацию, к народ-
ным депутатам Олегу Кры-
шину и Константину Жеваго,
но пока безрезультатно.

Кроме того, в начале
2015 года стало понятно,
что по своей себестоимости
продукция ООО «Восток-Ру-
да» (железорудный концент-
рат) не вписывается в цены,
которые предлагает внеш-
ний рынок. Нашему пред-
приятию тяжело конкури-
ровать с такими крупными
производителями, как, на-
пример, криворожские ГОКи.
Если наш объем добычи —
порядка 720 тысяч тонн же-
лезной руды в год, то они
дают миллионы и готовы
продавать продукцию по бо-
лее низким ценам. 

Ценообразование на ми-
ровом рынке имеет цикли-
ческий характер. По прогно-
зам, рост цен ожидается
осенью. Тогда же мы плани-
руем возобновить произ-
водственную деятельность,
а пока предприятие оста-
новлено. Привлечь допол-
нительное финансирование
для стабилизации ситуации
или взять кредит не получа-
ется. Я неоднократно встре-
чался с трудовым коллекти-

вом, пояснял сложившуюся
ситуацию и видение руко-
водства по выходу из кризи-
са. Идея состояла в том, что
мы сокращаем расходы и
оставляем минимальное ко-
личество людей. Сейчас это
порядка 270 человек, кото-
рые занимаются обслужи-
ванием ствола, водоотлива,
охраной, есть минимальное
количество управленческо-
го персонала. Основная на-
ша цель (и этого мнения
придерживаются учредите-
ли) — сохранить предприя-
тие, его трудовой коллектив
и выйти из ситуации с мини-
мальными потерями. Слиш-
ком много средств вложе-
но в развитие: проводилась
модернизация производст-
ва, мероприятия, направ-
ленные на снижение энерго-
затрат, приобреталась новая
горношахтная техника и
оборудование. Мы планиро-
вали доведение объема до-
бычи до 1,5 миллиона тонн в
год и не отступаем от сво-их
планов. Подчеркиваю, что
вопрос консервации или
закрытия ООО «Восток-Ру-
да» учредителями не ста-
вится».

Как объяснить
трем детям,

почему папе не отдают
30 тысяч гривен?

В семье бывшего маши-
ниста буровой установки
Виталия Марухненко под-
растают трое детей (6, 8 и 9
лет). Жена — домохозяйка.
ООО «Восток-Руда» на сего-
дня должно этому горняку
больше 30 тыс. грн. И это не
какая-то призрачная сумма!
Это деньги, за которые он не
смог купить своим детям
необходимую еду, одежду и
обувь. А самое неприятное
— откладывается проведе-
ние операции, необходимой
старшему сыну. Как ни крути
— обещаниями и надежда-
ми семью не накормишь.
Выручает домашнее хозяй-
ство, помогали родственни-
ки и… кредиты. Причем в
банке не скажут: «Мы потер-

пим, как терпели без зар-
платы вы». Нет, там надо
платить проценты. Как объ-
яснить голодным детям, что
у папиного предприятия
«тяжелое финансовое поло-
жение», а на мировом рынке
подешевел железорудный
концентрат?!

«Полгода нас кормили
обещаниями: ждите, все бу-
дет хорошо, будем рабо-
тать. А в итоге людей выгна-
ли, как собак, — с горечью
рассказывает В. Марухнен-
ко. — Я уволился по статье
38, ч. 3, с помощью юриста
ЦК Атомпрофсоюза Игоря
Викторовича Охрименко
подготовил исковое заяв-
ление в суд. Спасибо ему
большое за квалифициро-
ванную помощь! Когда я
стал на учет в центр занято-
сти, то был просто шокиро-
ван: оказывается не смогу
получать выплаты в полном
объеме, поскольку пред-
приятие не уплатило налоги.
А разница между той сум-
мой, которую должен был
заплатить центр занятости,
и той, которую я получу реа-
льно, — существенная: 11
тысяч гривен! Поэтому хочу
еще один иск подавать».

Аналогичные истории
можно рассказывать и рас-
сказывать: на каждой се-
мье семимесячная невы-
плата зарплаты отразилась
по-своему. А ведь есть и
семейные пары, работаю-
щие на ООО «Восток-Ру-
да»! Как выживают эти люди
— остается только догады-
ваться.

Позиция профсоюза:
рассчитайтесь с людьми,

а потом боритесь
с производственным

кризисом
Профсоюзная органи-

зация ООО «Восток-Руда»
и Восточная объединенная
организация Атомпроф-
союза, в которую она вхо-
дит, остались той един-
ственной соломинкой, за
которую пытаются удер-
жаться обманутые и бро-

шенные на произвол судь-
бы люди. На сегодняшний
день порядка сорока че-
ловек уже обратились за
помощью к юристу ЦК
Атомпрофсоюза Игорю Ох-
рименко. Как это, к сожа-
лению, бывает, люди про-
сто не знают свои права. А
ведь, по закону, если с
работником не рассчита-
лись при увольнении, за
каждый день просрочки
работодатель обязан вы-
платить ему компенсацию
в размере средней зара-
ботной платы. Скажем язы-
ком 90-х годов, включает-
ся такой себе «счетчик»:
задерживается выплата —
увеличивается сумма. Без-
условно, это стимулирует
работодателя к скорейшей
выплате задолженности.

«Восточная объединен-
ная организация профсою-
за предпринимает макси-
мум усилий для оказания
помощи в решении проб-
лем работникам ООО «Вос-
ток-Руда», — говорит Борис
Филиппов, председатель
ВООП. — Наша позиция в
этом вопросе проста и ло-
гична: собственник обязан
полностью рассчитаться со
своими работниками, а уже
после этого решать воп-
росы, связанные с даль-
нейшей производственной
деятельностью. Мы не мо-
жем заставить учредителей
в тот час же запустить пред-
приятие, но требуем полно-
го расчета с трудящимися.
И в этом нас поддержива-
ет Центральный комитет
Атомпрофсоюза Украины.
Мы подготовили открытое
обращение к Константину
Жеваго, которое уже раз-
мещено на сайте Атом-
профсоюза, и рассчитыва-
ем быть услышанными. На-
деемся, что этот крик о
помощи целого тысячно-
го коллектива с помощью
СМИ услышат по всей Ук-
раине, и нам удастся до-
стучаться до учредителей
предприятия».

Что-то это нам
напоминает…

Официально ООО «Вос-
ток-Руда» является соб-
ственностью группы уч-
редителей — нескольких
юридических лиц. Хотя де-
ятельность этого пред-
приятия напрямую связы-
вают с именем известного
миллиардера и нардепа
Константина Жеваго. 

«В конце зимы на желе-
зорудной шахте «Новая» в
Желтых Водах остановили
добычу руды. Еще через три
месяца остановилась и обо-
гатительная фабрика. ООО
«Восток-Руда» уже уволило
половину из тысячи рабо-
тающих на шахте и намере-
но сократить еще треть…»
— так начинается статья ав-
тора Георгия Малинского,
опубликованная в газете
«Зеркало недели» в 2009 (!)
году. Но, прочитав текст,
создается впечатление, что
описывается сегодняшняя
ситуация. «Для Желтых Вод,
не страдающих от избытка
рабочих мест, подарок еще
тот, — продолжает автор в
той же статье 6-летней дав-
ности. — Зато достигнуты
успехи на юридическом
фронте — инициировано де-
ло о банкротстве предприя-
тия. Причем практически не
скрывается, что оное бан-
кротство «дружественное»,
и его цель — заморозить
претензии кредиторов пред-
приятия. Таким оказался пя-
тилетний итог сотрудниче-
ства группы «Финансы и
Кредит» и шахты «Новая». В
свое время этот актив до-
стался группе крайне недо-
рого — примерно за 2 млн.
долл. Столь бросовая цена
за месторождение с запаса-
ми железной руды в 400
млн. тонн и мощными про-
явлениями скандия объяс-
нялась просто: предприятие
было доведено до ручки. А
шахта — буквально утонула.
Местные власти тогда гово-
рили, что «пусть хоть мар-
сиане придут на шахту...
лишь бы она в конце концов
начала стабильно рабо-
тать». Вот на роль добрых
инопланетян и пришла биз-
нес-группа г-на Жеваго… В
общем, марсианский дебют
у «фиников» вышел не са-
мый удачный. Правда, если
посмотреть на историю
группы, получилось совер-
шенно «как всегда»…».

Тысячный коллектив
ООО «Восток-Руда» не хо-
чет, чтобы получилось «как
всегда». Люди, выбравшие
нелегкий шахтерский труд,
хотят продолжать честно
работать в своем родном
городе на благо своих семей
и надеются, что их крик о
помощи не станет гласом
вопиющего в пустыне. 

Елена КУБАРЕВА

ОДНИ — БЕЗ ЗАРПЛАТЫ, ДРУГИЕ — БЕЗ СОВЕСТИ?
ООО «Восток-Руда» задолжало тысяче работников больше 12 миллионов гривен

НОВОКОСТЯНТИНІВСЬКА ШАХТА: УРАНОВА КОМОРА УКРАЇНИ

Председатель первичной профсоюзной организации ООО «Восток-Ру-

да» Татьяна КОВАЛЕНКО (в центре) вместе с коллегами рассказывают

журналистам о ситуации на предприятии

Юрист ЦК Атомпрофсоюза Игорь ОХРИМЕНКО ведет прием бывших

работников ООО «Восток-Руда», чтобы помочь им составить исковые

заявления в суд

Весной минувшего года на Новокон-
стантиновской шахте была заложена
гильза под фундамент будущего гидро-
закладочного комплекса, сегодня на этом
месте уже вырос полноценный ГЗК. Ввод
его в эксплуатацию — долгожданное
событие для горняков. И вот почему.

Новоконстантиновское месторождение
разделяется на три рудные зоны. В первой
уже нарезано 10 блоков, из которых два пол-
ностью отработаны. Выработанное простран-
ство должно быть заполнено закладочной
смесью, и только после того, как она наберет
необходимую крепость, на оставшихся между
заложенными блоками целиках можно будет
продолжать добычные работы. Пока же неза-
полненные пустоты отработанных блоков
сужают фронт работ по первой рудной зоне,
поэтому принято решение перевести добычу
в третью. «В минувшем году ее разбурили и
уточнили залежь 3.10, — рассказывает Федор
Кравченко, начальник горного отдела шахты.
— Сейчас идут работы по ее вскрытию. Уже
пройден наклонный съезд с горизонта 300 м

на 240 м, из которого будет производиться
нарезка блоков. Подготовительные работы
планируется начать во второй половине теку-
щего года, а концу 2015-го практически все
проходческие бригады должны перейти в тре-
тью рудную зону».

Ввод в эксплуатацию гидрозакладочного
комплекса планируется на начало июля.
Виктор Кошельняк, заместитель директора
шахты по капитальному строительству, от-
мечает, что работы идут полным ходом.
Подрядчиком ООО «Атоминвестбуд» пол-
ностью выполнены фундаменты под техно-
логическое оборудование и монтаж метал-
локонструкций каркаса технологического
корпуса, который будет обшит металличе-
ским профлистом; ведется монтаж конструк-
ций навеса над бункерами приема песка и
шлака. Работники ремонтно-механического
завода ГП «ВостГОК» на комплексе установи-
ли основное технологическое оборудование,
смонтированы бункеры приема песка и шла-
ка, металлоконструкции конвейеров, ведется
футеровка мельницы. Работники ЦЛ КИПиА

установили оборудование электрощитовой,
ведут электромонтажные работы. Подрядчи-
ком ООО «Атоминвестбуд» уже окончены
строительные работы по весовой ГЗК, ведет-
ся монтаж оборудования объекта. Парал-
лельно решаются вопросы приобретения
транспорта, необходимых механизмов. Под-
итоживая проведенную в течение года работу,
Виктор Кошельняк говорит, что результатом
доволен: все работы выполнены с хорошим
качеством.

Принимать гидрозакладочную массу уже
готовы отработанные блоки первой очереди.
Закладочный трубопровод к первому блоку
подведен, ко второму осталось проложить
160 метров. Подземные работы выполняют
работники участка №35 шахты под руковод-
ством Николая Филенко. Гидрозакладку будет
вести закладочный участок, который сейчас
формируется. Согласно проекту на этих рабо-
тах будет задействовано 48 человек.

Как пояснил Федор Кравченко, для про-
должения разработки первой рудной зоны
необходимо осуществить гидрозакладку

выработанного пространства, как минимум, в
четырех отработанных блоках. И только после
того, как она «созреет», можно будет возобно-
вить проходческие и добычные работы.

На фото автора (слева — направо):
заместитель директора шахты по капи-
тальному строительству Виктор КОШЕЛЬ-
НЯК и начальник участка ООО «Атом-
инвестбуд» Григорий КРЕМЕЗНОЙ на фоне
строящегося ГЗК.

Подготовила
Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

Долгожданное событие для горняков
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ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

АТОМНИКИ — ЗА МИР, ЄДНАННЯ 

Неоголошена війна на
Сході України, військове про-
тистояння, незважаючи на
складну суспільно-політич-
ну, соціально-економічну
ситуацію, об’єднали значну
кількість небайдужих наших
співвітчизників величезним
бажанням зарадити чим
можна тим, хто захищає
нинішнє і майбутнє країни.
Серед таких людей доброї
волі і душі є дуже багато
працівників відокремлених
підрозділів ДП НАЕК «Енер-
гоатом», які, до речі, мають
величезний досвід шеф-
ської роботи у регіонах, тра-
диційно по лінії профспіл-
кових комітетів і трудових
колективів надають допомо-
гу малозабезпеченим кате-
горіям населення, дітям-
сиротам.

Бойові дії у зоні Антите-
рористичної операції під-
несли дух патріотизму атом-
ників, рівень їх громадської
активності, свідомого почут-
тя відповідальності перед
військовими, співпережи-
вання за їхні першочергові
потреби на фронтових пози-
ціях.

У кожному відокремле-
ному підрозділі створено
свою волонтерську групу, у
дирекції Компанії — «Енер-
гоАТОм для АТО», яка тісно
співпрацює з відомими во-
лонтерськими рухами краї-
ни. Протягом останнього
року працівниками Компанії
було зібрано власних коштів
у розмірі більш ніж 7 млн.
грн. Усі гроші до копійки
були витрачені на необхідні
речі для військових і само-
стійно завезені працівника-
ми Компанії на передову в
зону АТО. Всі звіти про здій-
снені поїздки, зібрані кошти,
придбані та передані товари
розміщені у постійному від-
критому доступі на офіцій-
ному веб-сайті Компанії в
рубриці «Допомога АТО».
Крім того, власними си-
лами працівників ДП НАЕК
«Енергоатом» було відре-
монтовано 8 БТРів. Закуп-
лено, відремонтовано та
адаптовано до вимог вій-
ськового часу (броньовано)
7 мікроавтобусів, відремон-
товано та модернізовано
багатоцільовий транспор-
тер з легкою бронею, а та-
кож закуплено численну
кількість амуніції та спец-
спорядження на замовлення
воїнів. Також понад 100 тис.
грн. зібрано на аукціоні ікон
спільно з уповноваженим з
питань етнонаціональної по-
літики Геннадієм Друзенком
на потреби Першого доб-
ровольчого мобільного шпи-
талю ім. Пирогова. У пода-
льшому їх було передано
підрозділам Національної
гвардії України, Збройним
Силам України та батальйо-
нам територіальної само-
оборони.

Волонтерська група
«Енергоатома» неодноразо-
во була на передовій (і це
можуть засвідчити за потре-
би адресати допомоги —
окремі батальйони та під-
розділи ЗСУ), а в лютому
2015 року зробила виїзд у
зону АТО (сектор С) спільно
з депутатом Європарламен-
ту від Королівства Бель-
гія Марком Демесмакером,
який на власні очі побачив,
хто і з ким воює на Донбасі, і
відтоді є послідовним захис-
ником української позиції у
Європі.

Торік за рахунок проф-
спілкового комітету НАЕК
«Енергоатом», урізань інших
профспілкових програм, це
пов’язано з культурно-масо-
вою, фізкультурно-спортив-
ною роботою, профкомом
було спрямовано 1 млн. 870
тис. грн. цільової, підкресли-
мо, допомогти бійцям АТО.
На сьогодні є відповідні звіти
щодо використання тих кош-
тів, які надавалися, і засто-

сування того всього, що
було передано в зону бойо-
вих дій. Профком також
виділив кошти для прове-
дення у рамках програми
«За єдність країни» у чоти-
рьох містах України благо-
дійних футбольних матчів за

участю відомих ветеранів-
футболістів київського «Ди-
намо». На цих заходах було
зароблено доброчинні кош-
ти для воїнів АТО. 

Спільним рішенням ад-
міністрації та первинної
профспілкової організації
НАЕК «Енергоатом» у 2015
році було вирішено нада-
ти безповоротну фінансову
допомогу евакуйованим з
Донбасу працівникам Вуг-
легірської ТЕС та членам
їхніх сімей. Кошти профспіл-
ки слугували для розміщен-
ня та харчування 270 праців-
ників Вуглегірської ТЕС та
членів їхніх сімей у санато-
ріях та на базах відпочинку
ЗАТ «Укрпрофоздоровниця».

Атомники без вагань
прийшли на допомогу своїм
колегам-енергетикам, адже
протягом останніх місяців
тоді різко активізувалися бо-
йові дії в районі міста Світ-
лодарська (розташоване за
20 км від м. Дебальцеве,
Донецька обл.).

Багатотисячний колек-
тив атомників, адміністрація
та профспілкові коміте-
ти підрозділів ДП НАЕК

«Енергоатом» і Компанії
загалом підтримували і під-
тримують військових у зоні
АТО матеріально і морально.
Утверджуючи цим самим
своє непоборне прагнення
до миру в Україні, єднання і
перемоги.

Волонтерська группа
«Енергоатома» «ЕнергоАТОм
для АТО» здійснила у червні
чергову поїздку на Східний
фронт, під час цієї якої для
бійців 4-го батальйону 3-го
окремого полку спеціально-
го призначення, більш ві-
домого як Кіровоградсь-
ка трійка, яка кілька міся-
ців утримувала Донецький
аеропорт, були доставлені
зручні літні «берці» в кілько-
сті 30 пар. Також вони отри-
мали 20 РПС (ремінно-
плечових систем) з підсум-
ками (куплені на кошти,
зібрані нашими колегами з
благодійного фонду «Пат-
ріот миру»), продукти харчу-
вання, серед яких «Козацькі
набори» від жіночого колек-
тиву «Енергоатома» та сухі
борщі й сухе м’ясо, зроблені

Кухарською сотнею столиці,
інші корисні речі.

Наступним пунктом при-
значення були розвідники
20-го батальйону, які ба-
зуються в Авмросієвському
районі Донецької області.
Тут волонтери залишили 
8 РПС з підсумками, два
біноклі, кепки, балаклави,
продукти харчування та
адресні посилки для хлоп-
ців.

Уже традиційним став
візит до бійців 90-го баталь-
йону 81-ї десантно-штурмо-
вої бригади. Цього разу
десантники отримали зва-
рювальний апарат, сканер (у
хлопців з’явилося багато
«пісаніни») та якісні засоби
для чищення зброї.

Не оминули своєю ува-
гою волонтери і добрих зна-

йомих — батальйон Націо-
нальної гвардії ім. генера-
ла Кульчицького. Передали
адресні посилки та подару-
нок для іменинника, який
святкував свій день народ-
ження напередодні.

Крім того, були достав-
лені посилки в Артемівський
військовий шпиталь.

Наступною точкою мар-
шруту був підрозділ Націо-
нальної Гвардії, який дисло-
кується у Попаснянському
районі Луганської області. 
Ці хлопці вже не вперше 
на фронті і також є давні-
ми друзями волонтерів
«Енергоатома». Їм привез-
ли 10 пар літніх «берців»,
10 тактичних окулярів, так-
тичні рукавиці, обвіси для
АК, продукти харчування
тощо.

Допомога АТО

Чергова поїздка волонтерів «Енергоатома» 
у фронтову зону 

Миротворчі баталії у Южноукраїнську
21 червня в м. Ми-

колаїв у рамках щорічних
турне, що здійснюють
гравці однієї з найбільш
іменитих та найулюблені-
ших футбольних команд
України — київського «Ди-
намо» — пройшов това-
риський матч «динамівців»
з командою 79-ї окремої
аеромобільної бригади
«Ми — за мир!». Минулого
року такі товариські зуст-
річі відбулися у 38 містах
16 регіонів України. Львів
та Славутич, Волочиськ та
Херсон, Київ та Сєве-
родонецьк, щойно визво-
лений від проросійських
терористичних угрупо-
вань, зустрічали майстрів
українського футболу.

Керівник Асоціації вете-
ранів футболу м. Київ Віктор
Хлус розповідає: «Ми нама-
гаємося долучити до турне
якомога більше гравців, які
приносили славу «Динамо».
Усі вони відповідально став-
ляться до своєї важливої
мирної місії та охоче виру-
шають до чергового укра-
їнського міста. Перед мат-
чами відвідуємо школи,
інтернати, проводимо май-
стер-класи з футболу. Тра-
гічні події та спільне горе
об’єднали нас».

Перед початком матчу
делегація НАЕК «Енерго-
атом», до складу якої зокре-
ма увійшли заступник голо-
ви профспілки — голова
профкому ППО Компанії
Олексій Лич, генеральний
директор ВП ЮУАЕС Во-
лодимир Лісніченко, голова
первинної профспілкової
організації южно-українсь-
ких атомників Володимир
Лещотний та керівник авто-
транспортного господарст-
ва ВП ЮУАЕС Петро Форос-
тяний, вручили нашим де-
сантникам мікроавтобус, в
якому у вояків була дуже
велика потреба. 

Директор АТГ ВП ЮУАЕС,
виконавчий директор благо-
дійного фонду «Миротво-
рець» Петро Форостяний
відзначив: «Спільно з НАЕК
«Енергоатом» було придба-
но мікроавтобус Renault
Master, який буде викори-
стовуватися хлопцями на
передовій для того, аби дос-
тавити першочергові ванта-
жі до зони проведення АТО.
В АТГ ВП ЮУАЕС було про-
ведено першокласне техоб-
слуговування, настелили
нову підлогу в автобусі,
трохи також було змінено
внутрішній дизайн для най-
більш зручного розміщення
вантажів і пофарбовано мік-
роавтобус зовні. Зараз ще
придбано автомобіль УАЗ,
над яким працюють спеціа-
лісти АТГ, та 6 одиниць техні-

ки 79-ї бригади стоїть на
ремонті в доволі поганому
стані. На її ремонт будуть
потрібні великі кошти, але
тут ми сподіваємося на підт-
римку колективу Южно-
Української АЕС, що весь
цей час допомагає микола-
ївським десантникам».

Очільник профспілково-
го комітету НАЕК «Енерго-
атом» Олексій Лич сказав:
«Автомобіль, що ми сьогодні
передаємо його нашим
захисникам, — не перший і,
сподіваємося, не останній.
НАЕК «Енергоатом» — соці-
ально орієнтована Ком-
панія, яка наразі допомагає
28 батальйонам Збройних
Сил України».

У лавах команди десант-
ників солдати змагалися
поруч з прапорщиками, сер-
жантами, майором та підпол-
ковниками, як справжні бойо-
ві побратими-учасники анти-
терористичної операції на
сході України, сьогодні рівні в
званні задля мирного спор-
тивного двобою. Головний
тренер десантників — підпол-
ковник Сергій Харламов.

До складу команди ус-
лавлених українських фут-
болістів разом з Олегом
Саленком, Святославом Си-
ротою, Василем Рацем, Вік-
тором Хлусом, Іваном Ярем-
чуком, Віктором Морозом,
Андрієм Оксимцем, Віталієм

Самойловим, Едуардом Цих-
мейструком, Олегом Воло-
тьком, Дмитром Пінчуком,
Олександром Венглинсь-
ким, Олегом Собуцьким,
Олегом Некрасовим увійш-
ли двоє гравців, яких у трав-
ні цього року особисто вітав
Президент країни Петро
Порошенко, адже 40 років
тому в складі легендарної
команди під керівництвом
Валерія Лобановського во-
ни стали найкращими грав-
цями, а «Динамо» — найкра-
щою командою Європи —
Сергій Кузнєцов та Олек-
сандр Дамін.

Перед початком матчу
генеральний директор Юж-
но-Української АЕС Воло-
димир Лісніченко виразив
від імені всього великого
колективу атомників глибоку
повагу до подвигів обох
команд — ратного подвигу
миколаївських десантників
та спортивного подвигу на
честь країни славетних фут-
болістів, і жартома побажав
«динамівцям» достойно прог-
рати воякам. І був правий:
цікавий і динамічний матч
закінчився з рахунком 5:4 на
користь десантників після
серії пенальті, що стала ре-
зультатом бойової «нічиєї» в
основний час матчу.

Олена БОНДАРЕНКО
Фото Володимира 

ЗЕРНОПОЛЬСЬКОГО

було спрямовано праців-
никами ВП «Рівненська
АЕС» від початку війни на
сході країни. Виявляючи
свою патріотичну громад-
ську позицію, рівненські
атомники продовжують на-
давати доброчинну допомо-
гу воякам на східному фрон-
ті. За цей час кузнецовські
волонтери здійснили у зону
АТО майже 60 поїздок. Така
підтримка врятувала життя
не одному солдату.

Із зони проведення АТО
продовжують надходити три-
вожні новини. Напруга не
спадає. Тому допомога на-

шим хлопцям сьогодні пот-
рібна не менше, ніж рік тому.

—  Завдяки працівникам
і керівництву Рівненської
атомної електростанції на-
давати допомогу можли-
вість поки що є, — каже
волонтер Петро Ширко. —
На рахунок Кузнецовської
міської організації Всеук-
раїнської спілки ветеранів
Афганістану продовжують
надходити кошти. Ми їх аку-
мулюємо, закуповуємо все
необхідне і доставляємо
прямо на передову, на блок-
пости і в частини, де служать
хлопці з Кузнецовська і з

Володимирецького району.
Але останнім часом геогра-
фія розширилися. Звер-
таються до нас і донецькі
хлопці, і луганські, і з Чер-
нівців, Чернігова, Черкас,
Закарпаття.

В останню поїздку, яка
відбулася 28—30 травня,
кузнецовські волонтери дос-
тавляли у зону бойових дій
продукти харчування, аку-
мулятори, одяг, труби для
буржуйок, будівельні мате-
ріали для бліндажів. Їздили у
Слов’янськ, Констянтинівку,
Сєверодонецьк, Лисичанськ,
Гірське, на 29-й блокпост.

Учергове подякували у своєму листі за діяльну допомогу волон-

терській групі Атомпрофспілки України військовослужбовці проти-

танкової прикордонної застави. Цього разу активісти-благодійники

забезпечили вояків далекоміром, в якому вони мали дуже велику

потребу.

На знімку: група прикордонників з отриманим актуальним споряд-

женням — далекоміром

Партію необхідного спорядження та приладів знову надіслано

волонтерською групою Атомпрофспілки України юристу ЦК проф-

спілки Андрію Панченку, мобілізованому на військову службу на

початку 2015 року, та його бойовим побратимам

На потреби вояків — 1,5 мільйона гривень
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І ПЕРЕМОГУ
Підтримка бійців, які на передовій, триває

Гуманітарна місія атомників на підтримку
українських вояків — акція неперервна.
Зовсім недавно за сприяння профспілково-
го комітету ДП НАЕК «Енергоатом» було
передано групі розвідників 25-го окремого
мотопіхотного батальйону «Київ», що знахо-
диться у зоні АТО на Донеччині, семимісний
автомобіль «Міцубісі» 2003 року випуску.
Церемонія вручення благодійної допомоги
відбувалася біля парадного входу до
Київського військового шпиталю, де бійці
батальйону перебували після поранення і
контузій на лікуванні. Вони із неприхованим
задоволенням прийняли також ліки, профе-
сійний пере-в’язувальний матеріал, форме-
ний одяг, літні «берці», інші речі, якими був
ущерть заповнений салон позашляховика.
Зібрали все це і доправили військовикам
голова благодійного фонду «Мирне небо»,
що створений у м. Южноукраїнськ з початку
бойових дій на східних кордонах Украї-
ни, Олександр Пелюх і представник фонду
Віталій Приходько. За період співпраці з
профкомом Компанії ці волонтери забезпе-
чили 79-ту окрему аеромобільну бригаду

двома джипами: «КІА» і «Лендровер».
Цьогоріч передали дві швидкі допомоги 61-
му військовому мобільному шпиталю.
Напрочуд активними співучасниками фонду
з гуманітарної допомоги українським за-
хисникам є працівники Южноукраїнського
енергокомплексу, первинна профспілкова
організація Южно-Української АЕС.

Начальник розвідки батальйону «Київ» з
позивним «Лис», батько трьох дітей, з вдяч-
ністю прийняв благодійну допомогу від
заступника Голови Атомпрофспілки України
— голови профкому НАЕК «Енергоатом»
Олексія Лича. Учасник бойової операції під
Дебальцевим висловив сподівання, що 
ця перша зустріч з добротворцями від
«Енергоатома» і благодійного фонду
«Мирне небо» не остання. Тому що бата-
льйон зараз поповнює свої лави і знову
вирушить у фронтову зону АТО, на чергову
ротацію. А те, що ці бувалі вояки самовідда-
но, до останнього боронитимуть рідну
землю на передовій східного фронту —
свідчення цьому їхні бойові нагороди. Слава
Героям!

Захисникам України — від колективу Хмельницької АЕС
Допомога бійцям, які

захищають українську дер-
жаву на сході, — справа
честі для колективу Хме-
льницької АЕС. Активісти
цехів та підрозділів Хме-
льницької АЕС сьогодні
плідно співпрацюють із
громадською організаці-
єю «Нетішинська само-
оборона», долучаючись
до збору коштів на необ-
хідне спорядження для
військових. 

Колективи енергоре-
монтного підрозділу, турбін-
ного та реакторного цехів,
складського господарства,
цеху налагодження та вип-
робування устаткування,
навчально-тренувального
центру, транспортного під-
розділу, цеху теплової авто-
матики і вимірювань, електро-
цеху — серед найактивніших,
які надають постійну фінан-
сову допомогу на потреби
військовим у зоні АТО. За-
галом, за квітень і травень
цього року, працівниками
Хмельницької АЕС було зіб-
рано майже 70 тисяч гри-
вень, на які закуплено вій-
ськове спорядження для
земляків у зоні АТО. 

Постійне надання необ-
хідної допомоги стало осо-
бистою справою працівників

Хмельницької АЕС, не бай-
дужих до долі бійців, які від-
стоюють цілісність нашої
країни. Так, колектив транс-
портного цеху ВП ХАЕС учер-
гове долучився до віднов-
лення технічних засобів, які
після проведення ремонтно-
відновлювальних робіт буде
направлено в зону АТО. 

Протягом року для пот-
реб захисників держави
фахівцями транспортного
підрозділу було відремонто-
вано та доправлено в зону
бойових дій дванадцять
одиниць техніки. 

Нині на ротацію надійш-
ли із передової на віднов-
лення автомобіль ГАЗ-66 та
автобус ПАЗ. Відновлюють

ремонтники і автомобіль
УАЗ-452, придбаний волон-
терами. До ремонту техніки
залучено кращих фахівців
транспортного підрозділу,
які із розумінням та ретель-
ністю приводять до «бойо-
вої» готовності необхідні для
військових транспортні засо-
би. 

За словами автослюса-
ря транспортного цеху Ми-
хайла Войтка, нарікань на
автотранспорт, відремонто-
ваний фахівцями Хмель-
ницької АЕС, у бійців не бу-
ло, адже працювали всі на
совість. І нині ремонтники
запевняють, що зроблять
все можливе, щоб техніка на
передовій була надійною.

Проявление солидарности с героями

Сейчас проходят воин-
скую службу около 150 ра-
ботников предприятия. Во
время прохождения службы
они чувствовали и чувствуют
поддержку своего пред-
приятия, не остаются без
внимания и те, кто демоби-
лизовался.

На одном из заседаний
профкома комбината был
рассмотрен вопрос оздо-
ровления демобилизован-
ных работников, которые
после всех испытаний, вы-
павших на их долю за пе-
риод службы, нуждаются в
санаторно-курортном лече-
нии и отдыхе. Теперь каж-
дый из них получает право
на первоочередное получе-
ние путевки в санаторий,
пансионат или дом отдыха
по своему выбору.

Коллективным догово-
ром предусмотрено, что тру-
дящиеся комбината полу-
чают путевки по льготной
стоимости (вносят частич-
ную оплату). 

На заседании профкома
было принято решение вы-
делять материальную по-
мощь демобилизованным
воинам, непосредственно
участвовавшим в АТО, в

размере частичной стоимо-
сти путевки. 

Это одноразовая акция,
воспользоваться которой
сможет каждый работник
ВостГОКа, вернувшийся со
службы и имеющий право на
получение статуса участни-
ка боевых действий. Для
получения путевки необхо-
димо обратиться с заявле-
нием в профком своего под-
разделения.

Состоялось совместное
заседание дирекции ГП
«ВостГОК» и президиума
профкома предприятия, на
котором было принято пос-
тановление «О предостав-
лении помощи работникам
ГП «ВостГОК», мобилизо-
ванным в Украинскую ар-
мию». Чем было вызвано
такое решение? Когда проф-
союзные лидеры созвани-
вались с работниками, мо-
билизованными в четвертую
волну, то узнали, что их обес-
печение оставляет желать
лучшего. Борис Николаевич
Филиппов даже звонил на
«горячую линию» Минис-
терства обороны Украины
по данному вопросу. Фак-
тически, как показала жизнь,
если финансирование ар-

мии за год несколько улуч-
шилось, то все равно воен-
нослужащим не хватает оп-
ределенного обмундирова-
ния и средств защиты.

Поэтому принятым пос-
тановлением было решено
продолжить акцию по сбору
благотворительных средств
на приобретение средств
защиты и обмундирования
для мобилизованных работ-
ников предприятия, которые
привлечены к участию в АТО.

Как это и было во время
двух предыдущих этапов ак-
ции, организован сбор кол-
лективных списков-заявле-
ний с личными подписями
работников комбината, же-
лающих перечислить сред-
ства в поддержку мобилизо-
ванных коллег. Участвовать ли
в этой акции, и какую сумму
перечислить — дело совести
каждого. Благотворитель-
ность не может быть принуди-
тельной. Понятно, что в наше
время выросших цен и тари-
фов многие люди испыты-
вают материальные затруд-
нения. Тем не менее, давайте
не забывать о том, что жить в
родных домах и ходить на
работу гораздо приятнее, чем
находиться в военно-полевых
условиях, ежеминутно рискуя
жизнью ради восстановления
мира в Украине.

Давайте и на этот раз
проявим солидарность с
нашими героями, оказав им
свою поддержку!

Подготовила
Елена КУБАРЕВА

г. Желтые Воды

Вот уже второй год наше государство живет в
состоянии военного конфликта. И хотя эпицентр этих
событий находится на востоке страны, так или иначе
они затрагивают каждого украинца. Администрация,
профком и трудящиеся ГП «ВостГОК» не оставляют без
внимания работников комбината, призванных по моби-
лизации. О новых шагах в этом направлении рассказал
Борис Филиппов, председатель первичной профсоюз-
ной организации комбината.

ШОСТА ХВИЛЯ МОБІЛІЗАЦІЇ

Вручення повістки — це не «квиток в АТО»

Відповідно до Указу
Президента України, з 19
червня 2015 року почалася
шоста черга мобілізації. Як і
раніше, особливий попит на
спеціалістів для комплек-
тування високомобільних
десантних військ, розвідки,
механізованих та танкових
підрозділів, а також фахів-
ців ремонтних спеціальнос-
тей, водіїв, військових інже-
нерів тощо. Причому плану-
ється, що до шостої хвилі
мобілізації у рівних пропор-
ціях потраплять як військо-
возобов’язані, які мають
досвід військової служби,
так і ті, хто раніше не слу-
жив.

Завдання цієї черги мо-
білізації — забезпечення
повної ротації військовос-
лужбовців, призваних у ході
третьої хвилі мобілізації, та
підтримка Збройних Сил
України на високому рівні
бойової готовності.

Усі військовозобов’язані
призиваються до навчальних
установ, де протягом виз-
наченого часу пройдуть під-
готовку за фахом, лише після
цього будуть направлені до
військових частин, звідки
після бойового злагодження
вирушать до зони АТО.

Під час проведення шос-
тої хвилі мобілізації будуть
враховані досвід попередніх
черг мобілізації. Так, у Ге-
неральному штабі триває
створення електронного дер-
жавного реєстру військово-
зобов’язаних та призовників.
Нині завершується законо-
давче врегулювання — підго-
товка проекту відповідного
закону. Для створення цього
реєстру будуть використані
дані фіскальної, міграційної,
прикордонної служб, а та-
кож база виборців України.
Це дасть можливість реально
оцінити обсяги мобілізацій-
них ресурсів країни. Таким

чином на 90% виключиться
можливість для ухилення від
служби. Одночасно триває
робота з посилення відпові-
дальності за ухилення від
мобілізації.

Вручення повістки — це
не «квиток в АТО». Якщо ви
отримали повістку, це не оз-
начає стовідсотковий при-
зов на службу. Повістка вру-
чається, передусім, для уточ-
нення військово-облікових
даних, перевірки наявності у
громадянина права на від-
строчку, можливості його
використання у війську відпо-
відно до його військової або
цивільної спеціальності. Ли-
ше після цього можливе про-
ходження військово-лікар-
ської комісії. За її результата-
ми приймається рішення,
призивати військовозобо-
в’язаного на військову службу
чи ні. З’явившись до вій-
ськкомату необхідно заявити
про обставини, які дають
право на відстрочку, і надати
відповідні документи. У кож-
ному військкоматі чергують
представники Міністерства
внутрішніх справ та прокурату-
ри, до яких можна звертатись,
якщо є підстави вважати, що
працівники райвійськкоматів
діють не по закону.

Президент України нещодавно попередньо підбив
підсумки п’ятої хвилі мобілізації та поставив завдання
головам облдержадміністрацій на проведення шостої.
За підсумками п’ятої хвилі мобілізації, забезпечено
стовідсоткову ротацію військовослужбовців зі складу
другої черги мобілізації, а також отримали достатню
кількість військовослужбовців для поповнення неком-
плекту особового складу в частинах, які виконують
завдання в зоні АТО.

Підвищено грошові виплати військовим
Кабмін прийняв поста-

нову «Про внесення змін до
пункту 6 постанови Кабінету
Міністрів України від 7 лис-
топада 2007 року». Такі
зміни сприятимуть підви-
щенню мотивації військо-
вослужбовців, що проходять
військову службу по призову
з мобілізації, до вступу на
військову службу за кон-
трактом.

Зазначеним актом уряду
встановлені нові грошові
виплати для військовослуж-
бовців, що проходять вій-
ськову службу по призову з
мобілізації, і які висловили
бажання продовжити вій-
ськову службу за контрак-
том. Одноразова допомога
встановлюється залежно від
категорії особового складу в
таких розмірах:

— особам рядового
складу — вісім мінімальних
заробітних плат (9744 грн.);

— особам сержантсько-
го й старшинського скла-
ду — дев’ять мінімаль-
них заробітних плат (10962
грн.);

— особам офіцерського
складу — десять мінімаль-
них заробітних плат (12180
грн.).

ЮРИДИЧНА КОНСУЛЬТАЦІЯ

МОБІЛІЗАЦІЯ: ОБОВ’ЯЗКИ ПІДПРИЄМСТВ,
УСТАНОВ, ОРГАНІЗАЦІЙ

Які обов’язки покладаються чинним
законодавством на підприємства, уста-
нови, організації під час мобілізації?

Відповідно до ст. 21 Закону України «Про
мобілізаційну підготовку та мобілізацію»
(Закон) підприємства, установи й організа-
ції зобов’язані:

— планувати і здійснювати заходи щодо
розробки мобілізаційних планів та підготов-
ки до виконання покладених на них мобіліза-
ційних завдань (замовлень) і забезпечувати
поставку продукції згідно з укладеними
договорами (контрактами) та надавати звіти
з цих питань відповідним органам виконав-
чої влади, іншим державним органам та
органам місцевого самоврядування, які є
замовниками мобілізаційних завдань (за-
мовлень);

— у разі їх ліквідації (реорганізації) своє-
часно сповіщати про це відповідні органи
державної влади, інші державні органи й
органи місцевого самовряднування, з якими
укладено договори (контракти) на виконан-
ня мобілізаційних завдань (замовлень);

— здійснювати під час мобілізації заходи
щодо переведення виробництва (діяльнос-
ті) на функціонування в умовах особливого
періоду;

— утримувати в належному стані техніку,
будівлі, споруди та об’єкти інфраструктури,
що належать для передачі в разі мобілізації
Збройним Силам України, іншим військо-
вим формуванням, Оперативно-рятувальній
службі цивільного захисту або призначені
для спільного з ними використання у воєн-
ний час;

— сприяти військовим комісаріатам у їхній
роботі в мирний час та під час мобілізації;

— забезпечувати своєчасне прибуття
працівників, які залучаються до виконання
обов’язку щодо мобілізації у порядку, визна-
ченому ч. 3-5 ст. 22 цього Закону, на збірні
пункти та до військових частин;

— забезпечувати в разі мобілізації
доставку техніки на збірні пункти та у вій-
ськові частини згідно з мобілізаційними зав-
даннями (замовленнями);

— здійснювати заходи щодо підготовки
до розгортання спеціальних формувань,
призначених для передачі у разі мобілізації
до Збройних Сил України, інших військових
формувань, Оперативно-рятувальної служ-
би цивільного захисту, розгортання та пере-
дачі їх в особливий період згідно з мобіліза-
ційними планами;

— надавати під час мобілізації будівлі,
споруди, транспортні й інші матеріально-
технічні засоби Збройним Силам України,
іншим військовим формуванням, Опера-
тивно-рятувальній службі цивільного захис-
ту згідно з мобілізаційними планами з

наступним відшкодуванням їх вартості в
порядку, встановленому законом;

— створювати та утримувати мобіліза-
ційні потужності, створювати і зберігати
мобілізаційний резерв матеріально-техніч-
них та сировинних ресурсів згідно з мобілі-
заційними завданнями (замовленнями);

— забезпечувати формування і ведення
страхового фонду документації на продук-
цію мобілізаційного та оборонного призна-
чення;

— вести облік військовозобов’язаних,
резервістів і призовників із числа працюю-
чих, здійснювати заходи щодо бронювання
військовозобов’язаних на період мобілізації
та на воєнний час і надавати звітність із цих
питань відповідним органам державної
влади, іншим державним органам та орга-
нам місцевого самоврядування в установ-
леному порядку;

— надавати відповідним органам дер-
жавної влади, іншим державним органам та
органам місцевого самоврядування інфор-
мацію, необхідну для планування і здійснен-
ня мобілізаційних заходів;

— утворювати мобілізаційні підрозділи
та призначати працівників з питань мобіліза-
ційної роботи;

— сприяти своїм працівникам, які є
резервістами, у виконанні ними обов’язків
служби у військовому резерві та своєчасно-
му їх направленню до органів військового
управління, військових частин;

— у разі реєстрації (перереєстрації),
переобладнання чи зняття з обліку транс-
портних засобів, які можуть бути призначені
для доукомплектування Збройних Сил Ук-
раїни та інших військових формувань в
особливий період, подавати до відповідних
органів та підрозділів, що згідно із ЗУ «Про
дорожній рух» здійснюють державну реєс-
трацію та облік транспортних засобів, доку-
менти з відміткою районного (міського) вій-
ськового комісаріату про прийняття їх на
військовий облік (зняття з військового облі-
ку). Підприємства, установи й організації,
які є виконавцями мобілізаційних завдань
(замовлень) із виробництва продукції, укла-
дають договори (контракти) з підприєм-
ствами, установами й організаціями —
виробниками (співвиконавцями) комплек-
туючих виробів, постачальниками матері-
ально-технічних засобів, сировини. Підп-
риємства, установи й організації не можуть
відмовлятися від укладання договорів (кон-
трактів) на виконання мобілізаційних зав-
дань (замовлень), якщо їх можливості з ура-
хуванням мобілізаційного розгортання та
переданих їм матеріально-фінансових ре-
сурсів дають змогу виконати ці мобілізаційні
завдання (замовлення).
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СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ: ПРАЦЮВАТИ НА ЄДИНУ МЕТУ

ГСП «ЧЕРНОБЫЛЬСКАЯ АЭС»: ЭКОНОМИКА КОЛДОГОВОРНОЙ ЗАЩИТЫ

Новый договор сохра-
няет все положения, которые
были внесены в предыдущий
колдоговор и касаются соци-
альной и профессиональной
защиты работников пред-
приятия, как того требует
законодательство Украины.
При этом в отдельные фор-
мулировки положений дого-
вора, действовавшего с
2012 года, внесены уточ-
няющие изменения.

Так, внесены изменения
в обязанности профкома и
администрации ЧАЭС, в по-
рядок предоставления от-
пусков персоналу станции, а
также в систему обеспече-
ния работников ЧАЭС пере-
ходной одеждой, обувью и
СИЗ. Есть и ряд других важ-
ных изменений.

В ходе конференции ее
участники были ознакомле-
ны с Актом проверки выпол-
нения ранее действовавше-
го коллективного договора.
Так, комиссия, в которую
вошли представители собс-
твенника и профсоюзного
комитета, установила, что
из 139 пунктов колдоговора
в период его действия вы-
полнялось 133, пять пунктов
выполнялись частично, и
один — он касается обес-
печения медицинской стра-
ховки персонала станции —
не выполнялся. Частичное
выполнение ряда положе-
ний коллективного догово-
ра, отмечено в акте, обус-
ловлено недостаточностью
финансирования ЧАЭС.
Собственно, речь о недо-
статочности бюджетного
финансирования ЧАЭС и
неизбежных экономических
последствиях этого на кон-
ференцции шла неодно-
кратно. Об этом говорили в
своих выступлениях и пред-
седатель ППО Максим Ор-
лов, и генеральный директор
ГСП ЧАЭС Игорь Грамоткин,
и заместитель генерального
директора Евгений Катунин.
Особенно хорошо это видно
при рассмотрении таблицы.

То есть средств, пред-
усмотренных Законом Ук-
раины «О Государственном
бюджете Украины на 2015
год» на финансирование
бюджетной программы
«Поддержка в безопасном
состоянии энергоблоков и
объекта «Укрытие» и меро-
приятия по подготовке к
снятию с эксплуатации Чер-
нобыльской АЭС» (КПКВ

2408120), хватает только на
покрытие 56% необходимых
расходов ГСП ЧАЭС.

Выделенные средства в
основном распределены на
финансирование защищен-
ных статей — заработной
платы и обязательных от-
числений, налогов и прочих
платежей в бюджет. Ос-
таются необеспеченными
финансированием статьи
расходов на сумму 566,8
млн. грн., в том числе опла-
та коммунальных услуг и
энергоносителей — 183,5
млн. грн., а также возмеще-
ние расходов ПФУ на выпла-
ту льготных пенсий — 114,2
млн. грн.; оплата других ус-
луг (перевозка персонала,
текущий ремонт, медос-
мотр, метрология) в сумме
46,6 млн. грн. Нет также
средств на закупку запча-
стей, ГСМ, СИЗ, пылеподав-
ляющих составов, инстру-
мента, исследования и раз-
работки, — на это требуется
еще 43,5 млн. грн.

Нет средств и на ка-
питальные вложения, необ-
ходимые предприятию для
ведения производственной
деятельности. Капитальные
расходы (вагон-контейнер,
пеналы для поврежденного
топлива, физзащита, мо-
дернизация ХВО) в текущем
году должны были соста-
вить 183 млн. грн.

Кроме того, у ЧАЭС есть
чрезвычайно болезненная
проблема, которая из года в
год дамокловым мечом ви-
сит над станцией — причем,
без малейшего шанса на
решение без изменения
действующей законода-
тельной базы Украины. До-
полнительная финансовая
нагрузка на предприятие —
это возмещение Пенсион-
ному фонду фактических
расходов на выплату и дос-
тавку пенсий лицам, кото-
рым она назначена на льгот-
ных условиях. На 2015 год
необходимая сумма возме-
щения текущих расходов

ПФУ и задолженности за
прошлые годы составляет
185 млн. грн.

Что самое замечатель-
ное в сложившейся ситуа-
ции: пути решения пробле-
мы есть. Более того, она уже
решена для предприятий
угольной отрасли, в частно-
сти шахт, — путем внесения
несложных изменений в за-
кон, предусматривающих

перечисление средств на
выплату и доставку пенсий
шахтерам непосредственно
из государственного бюдже-
та в ПФУ. Борьбу за внесение
аналогичных измененй отно-
сительно Чернобыльской
АЭС станция ведет уже дав-
но, но пока безуспешно.

Пенсионный фонд обра-
тился в суд с административ-
ными исками о взыскании
задолженности по возмеще-
нию фактических расходов
на выплату и доставку пен-
сий, назначенных на льгот-
ных условиях на общую
сумму 126,6 млн. грн., из
которых 70,8 млн. грн. уже
оплачено в 2015 году за счет
средств бюджетной про-
граммы «Поддержка ...энер-
гоблоков и объекта «Ук-
рытие» и мероприятия по
подготовке к снятию с экс-
плуатации Чернобыльской
АЭС».

— При этом, — подчерк-
нул Игорь Грамоткин, —
руководством станции при-
нято решение не сокращать
фонд заработной платы
предприятия, поскольку се-
годня это приведет не про-
сто к социальному взрыву —
под угрозу существования
поставлена вся сложившая-
ся на настоящий момент и
действующая на благо горо-
жан инфраструктура Сла-
вутича.

Таким образом, вслед-
ствие недостаточности фи-
нансирования зафиксирова-
но частичное выполнение,
повторимся, пяти пунктов
коллективного договора. 

Пункт 2.2. «Создавать
работникам условия для
продуктивного и безопасно-
го труда, обеспечив их ма-
териально-техническими
ресурсами, необходимыми
для выполнения производ-
ственных заданий и норм».

В бюджетном запросе
на 2015 год на обеспечение
финансирования для прове-
дения закупок материаль-
но-технических ресурсов
для ГСП ЧАЭС была запла-
нирована сумма 34,6 млн.
грн. Исходя из доведенного
финансирования для прове-
дения закупок материаль-
но-технических ресурсов
предусмотрена сумма 2,6
млн. грн. Приобретение СИЗ
планируется осуществлять
за счет средств, полученных
от хозяйственной деятель-
ности предприятия.

Пункт 5.3. «Бесплатно
выдавать работникам, заня-
тым на работах с вредными
и опасными условиями тру-
да, а также на работах, свя-
занных с загрязнением или
неблагоприятными метео-
рологическими условиями,
специальную одежду, спе-
циальную обувь и другие
средства индивидуальной
защиты!...» Согласно «Пе-
реліку заходів, які потребують
пріоритетного фінансування 
у 2015 році за статтею
«Поточні витрати» на осно-
вании заявок от подразде-

лений запланирована закуп-
ка переходного, рабочего и
дополнительного комплекта
СИЗ на общую сумму 754
580 грн.

Финансирование закуп-
ки переходного, рабочего и
дополнительного комплек-
тов СИЗ для персонала ГСП
ЧАЭС в «Производственной
программе работ ГСП ЧАЭС
на 2015 год» Госбюджетом
Украины не запланировано.

По информации ГП «Уп-
равление обеспечения функ-
ционирования объектов Чер-
нобыльской АЭС», за истек-
ший период 2015 года де-
нежные средства из Гос-
бюджета на закупку основ-
ных и дополнительных СИЗ
ЗСР не выделялись (запла-
нировано 9 565 742 грн.). По
информации ПЭО, за 5
месяцев 2015 года закупки
СИЗ (ни по бюджету, ни по
хоздеятельности) не прово-
дились. По состоянию на 5
июня 2015 года заявки от
цехов на закупку СИЗ не
поступали.

Пункт 5.4. «Обеспечить
рабочие места аптечками
первой медицинской помо-
щи с необходимыми медика-
ментами согласно «Перечню
лекарственных препаратов,
которые должны быть в ме-
дицинских аптечках первой
медицинской помощи».

Согласно «Производст-
венной программе работ
ГСП ЧАЭС на 2015 год»,
финансирование из Госбюд-
жета на доукомплектацию
аптечек первой медицинской
помощи не запланировано.
В настоящее время 426 ап-
течек не укомплектовано
медикаментами и меди-
цинскими средствами на
86,99%.

Пункт 6.12. «Заработную
плату выплачивать работни-
кам регулярно в рабочие
дни, за первую половину
месяца — 15 числа, за теку-
щий месяц — 30 числа, а в
феврале — в последний
рабочий день месяца. Раз-
мер заработной платы за
первую половину месяца
рассчитывать с 01 по 15
число, исходя из тарифной
ставки (должностного окла-
да), доплат и надбавок за
фактически отработанное
время с учетом исправи-
тельного табеля учета ра-
бочего времени за предыду-
щий месяц. В случае, если
день выплаты заработной
платы совпадает с выход-
ным, праздничным или не-
рабочим днем, заработная

плата выплачивается нака-
нуне».

В соответствии с Актом
проверки, комиссией за-
фиксированы случаи невы-
платы заработной платы в
установленные сроки. Свя-
зано это с тем, что Черно-
быльская АЭС — предприя-
тие, которое финансируется
из государственного бюд-
жета, и заработная плата
выплачивается при поступ-
лении средств на счет пред-
приятия. Иными словами,
если перечисление средств
из бюджета на счет ЧАЭС по
каким-либо причинам не
произошло, персонал стан-
ции зарплату в установлен-
ные колдоговором сроки не
получит. Подобная же ситуа-
ция связана и с частичным
выполнением Пункта 6.13.
«Выплату заработной платы
за время ежегодного отпус-
ка проводить не позднее,
чем за 3 дня до начала от-
пуска. По заявлению работ-
ника начало отпуска пере-
носить на количество дней
задержки выплаты заработ-
ной платы за время отпус-
ка».

Комиссия подтвердила,
что случаи нарушения сро-
ков выплаты отпускных бы-
ли, и связано это также с
особенностями финансиро-
вания ЧАЭС. Согласно бюд-
жетному законодательству
заработная плата за время
ежегодного отпуска выпла-
чивается только после пос-
тупления бюджетных ассиг-
нований за текущий месяц.
Средства текущего месяца
поступают на счет пред-
приятия не ранее второй
недели месяца. После пос-
тупления средств докумен-
ты подаются в органы каз-
начейства для регистрации
и выплаты заработной пла-
ты за время ежегодного
отпуска. Выплата заработ-
ной платы за дополнитель-
ный отпуск согласно Закону
Украины «О статусе...» осу-
ществляется в соответ-
ствии с Порядком исполь-
зования средств госбюдже-
та после 25 числа месяца,
за который осуществлено
начисление заработной
платы.

Что же касается един-
ственного невыполняемого
пункта, то комиссия счита-
ет, что в период действия
нового договора следует
реализовывать ряд хорошо
себя зарекомендовавших
компенсирующих меро-
приятий, в частности, осу-

ществление реабилитацион-
ного лечения персонала
станции в больнице МВД 
в Киеве, систематическое
диспансерное наблюде-
ние в рамках договора с 
СМСЧ-5 г. Славутич, физ-
культурно-оздоровитель-
ные занятия в спортком-
плексах города, а также
санитарно-курортное лече-
ние работников.

Пункт 5.33. «Стороны
обязуются обеспечить ме-
дицинское страхование ра-
ботников в соответствии с
выделенным финансирова-
нием».

Несмотря на то, что
средства из Госбюджета для
обеспечения финансирова-
ния медицинского страхо-
вания не выделялись, а
финансовые возможности
предприятия для заключе-
ния договора добровольно-
го медицинского страхова-
ния отсутствовали, в 2015
году велась плодотворная
работа, направленная на оз-
доровление персонала и
частичное возмещение ра-
ботникам средств, затра-
ченных на их лечение:

Восемь работников про-
шли реабилитационное ста-
ционарное лечение в боль-
нице с поликлиникой ГУ
МВД Украины в Киевской
области (для справки: в
2013 году — 97 человек; в
2014 году — 25 человек).
Были подготовлены сов-
местные решения на оказа-
ние материальной помощи
двум работникам для опла-
ты дорогостоящих опера-
ций и послеоперационного
лечения на сумму 44 934
грн. Трем работникам выде-
лены ссуды для оплаты
лечения на общую сумму
150 000 грн. Из профбюд-
жета ППО ЧАЭС семи
работникам оказана мате-
риальная помощь в связи с
тяжелой болезнью или про-
веденной дорогостоящей
операцией на общую сумму
21 000 грн.

Конференции предше-
ствовало обсуждение доку-
мента в подразделениях
ЧАЭС. Важно отметить, что
все внесенные в договор
изменения были предложе-
ны работниками станции и
обсуждены на рабочей ко-
миссии. Несколько предло-
жений не нашли отражения
в новом колдоговоре как не
отвечающие законодатель-
ству Украины или действую-
щим на станции рабочим
документам.

Конференция трудового коллектива Чернобыль-
ской АЭС 12 июня приняла новый коллективный дого-
вор между представителем собственника и профсоюз-
ным комитетом ППО ГСП «Чернобыльская АЭС». 18
июня, после соответствующих процедур регистрации,
договор вступил в сипу.

Год Бюджет-
ный

запрос

Предусмот-
рено Законом

Украины 
«Про Державний
бюджет України»,

Фактически
профинан-
сировано

(за 5 меся-
цев 2015

года)

% факти-
чески про-

финансиро-
вано к бюд-

жетному
запросу (за
5 месяцев
2015 года)

2015 1116,8 624,7 254,2 23%

СВЯТО СИЛИ, КРАСИ І ЗДОРОВ’Я

СПАРТАКІАДА МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ У СЛАВУТИЧІ
З 3 по 7 червня у м. Славутич відбулася ХІIІ Спар-

такіада Організації молоді Атомпрофспілки, яка ста-
вила за мету залучення молоді до занять спортом,
пропаганду здорового способу життя, налагодження
дружніх відносин між фізкультурними колективами і
спортсменами молодіжних організацій та виявлення
кращих з них.

Основне враження учас-
ників спартакіади таке, що
усіх цілей спортивного за-
ходу досягнуто спільними
зусиллями спортивної комі-
сії Організації молоді Атом-
профспілки та команди ор-

ганізаторів змагань — Ради
організації молоді ППО ЧАЕС.
Господарі спартакіади спро-
моглися не тільки вирішити
численні питання побуту
спортсменів, облаштування
спортивних майданчиків та
організації змагань. Вони
влаштували справжнє свято
спорту, в якому знайшлося
місце і урочистому відкрит-
тю із підняттям Державного
прапору України, і потужній
підтримці уболівальниками
фінальних ігор, що проходи-
ли на відкритих майданчи-
ках у центрі міста, і елемен-
там шоу під час проведення
богатирських ігор на центра-
льній площі міста, і, найяскра-
віше, участі колони учасників
ХІIІ Спартакіади у святковій
ході до Дня міста Славутича.

Комфортності додало
забезпечення усіх змагаль-
них майданчиків питною
водою від славутицького
спонсора — компанії «Аква-

Маркет», що було дуже до-
речно за спекотної погоди.

ХІIІ Спартакіада зібрала
рекордну кількість команд —
12 збірних організацій мо-
лоді, що змагались у п’яти
видах спорту: футзалі на
штучному покритті, пляжно-
му волейболі, бадмінтоні,
легкій атлетиці та перетягу-
ванні каната.

За результатами зма-
гань перші п’ять місць у
загальному заліку розподі-
лили команди атомних стан-
цій України. Команда Рів-
ненської АЕС стала призе-
ром трьох видів змагань, що
дозволило їй піднятися на
найвищу сходинку п’єдеста-
лу пошани. На другому місці
із мінімальним відставанням
— команда «запорожців», 
які вибороли «золото» у лег-
кій атлетиці та бадмінто-
ні. Третє місце у загально-
му заліку посіла команда
ХАЕС. 

Приказка «вдома і стіни
гріють» підтвердилася тіль-
ки щодо футболістів Чор-
нобильської АЕС, для кот-
рих тринадцята Спартакіада
виявилася щасливою —
команда уперше здобула
золоті медалі.

На думку суддів змагань,
слід окремо відзначити ко-
манду Дирекції НАЕК «Енер-
гоатом», що майже в усіх
дисциплінах зайняла остан-
нє місце, проте сумлінно
сповідувала олімпійський
принцип і навіть у перетягу-
ванні каната змагалась у
складі лише трьох спорт-
сменів. Цей приклад ще 
раз продемонстрував те, що
молодь прибула на свою
спартакіаду не так за здо-
буттям місць чи призів, як
задля відчуття дружби та
єдності Організації мо-
лоді Атомпрофспілки, кот-
рій щойно виповнилося 15
років.
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Верховна Рада 19 чер-
вня внесла зміни до Закону
«Про житлово-комунальні
послуги», внаслідок чого ор-
гани соціального захисту на-
селення зобов’язані автома-
тично призначати субсидії
малозабезпеченим пенсіо-
нерам та інвалідам. Зокре-
ма у законі зазначається, що
субсидії для відшкодування
витрат на оплату житлово-
комунальних послуг, прид-
бання скрапленого газу,
твердого та рідкого пічного
побутового палива розра-
ховуються, призначаються
та надаються пенсіонерам
та інвалідам автоматично —
на основі відомостей, які
отримуються органами пра-
ці та соціального захисту
населення від Пенсійного
фонду України, Державної
фіскальної служби, фондів
соціального страхування та
інших органів державної
влади та органів місцевого
самоврядування. Раніше мі-
ністр соціальної політики
Павло Розенко говорив, що

оновлена система субси-
дій дозволить скористатися
пільгами майже 4 млн. укра-
їнських сімей. «Водночас, за
даними органів статисти-
ки, в Україні налічується
майже 13,5 млн. пенсіоне-
рів, які отримують у серед-
ньому 1526 грн. пенсії (за
віком — 1521 грн., за інвалід-
ністю — 1407 грн.).

Фактично для отриман-
ня права на нарахування
субсидії пенсіонерам або
інвалідам, незважаючи на
стан їхнього здоров’я, по-
трібно безпосередньо звер-
татись до територіальних
органів соціального захисту
населення, витрачати кошти
з невеликої пенсії на оплату
проїзду та годинами висто-
ювати в довжелезних чергах»,
— ідеться в пояснювальній
записці до законопроекту.

Для працюючих пенсіо-
нерів та інвалідів норму осо-
бистого оформлення субси-
дій зберегли. Закон почне
діяти лише після того, як
його підпише Президент.

Призначення субсидії автоматичне

Президент України Пет-
ро Порошенко підписав за-
кон про визначення умов
заборони на дострокове
зняття вкладів. Зокрема, 14
травня Верховна Рада внес-
ла зміну до статті Цивільного
кодексу, яка визначає умови
повернення депозитів. У ни-
нішній редакції цієї статті
йдеться, що за договором
банківського вкладу неза-
лежно від його виду банк
зобов’язаний видати вклад
або його частину на пер-
шу вимогу вкладника. Як-
що депозит повертається
достроково, то відсотки за
ним виплачуються у розмірі
процентів за вкладами до
запитання (тобто на міні-
мальному рівні). За новими
правилами, вклади до запи-

тання банки будуть зобов’я-
зані видати на першу вимогу
клієнта, тоді як дострокове
зняття депозитів на термін
допускається лише тоді, як-
що така можливість пропи-
сана в договорі. При цьому,
якщо строковий депозит за-
кінчився, він автоматично пе-
реводиться в розряд вкладів
до запитання. Зараз строко-
ві вклади зазвичай продов-
жуються на новий термін.
Проект не має зворотної
сили, тому всі діючі строкові
вклади під нього не підпа-
дають. Нагадаємо, банки не-
одноразово виступали за те,
щоб їм дозволили не повер-
тати депозити на першу
вимогу населення, оскільки
вони не вимагають виплати
кредитів на першу вимогу.

Про дострокове зняття вкладів

Президент Петро Поро-
шенко підписав Закон «Про
правовий режим воєнного
стану». Документом перед-
бачено заходи, яких мати-
ме право вживати військове
командування та військові
адміністрації при встанов-
ленні правового режиму
воєнного стану. Зокрема:
встановлювати посилену
охорону важливих об’єктів
національної економіки та
об’єктів, що забезпечують
життєдіяльність населення;
вводити особливий режим
роботи цих установ; запро-
ваджувати трудову повин-
ність для працездатних осіб,
при цьому на час залучен-
ня працюючої людини до
виконання цієї трудової по-
винності поза місцем її ро-
боти за трудовим догово-
ром за робітником після
закінчення виконання таких
робіт зберігається відпо-
відне робоче місце (поса-
да); використовувати по-
тужності та трудові ресурси
підприємств, установ і ор-
ганізацій усіх форм власно-
сті для потреб оборони; при-
мусово відчужувати майно,
що перебуває у приватній
або комунальній власності,
вилучати майно держпід-
приємств для потреб дер-
жави; запроваджувати ко-
мендантську годину; при-
мусово виселяти громадян
інших держав, які загрожу-
ють нападом або здійсню-
ють агресію проти України;

обмежувати свободу пере-
сування громадян, перевіря-
ти документи, а в разі по-
треби — здійснювати огляд
приміщень, речей, вантажів,
службових приміщень і жит-
ла громадян; забороняти
проведення масових захо-
дів, таких, як страйки, масові
зібрання та акції тощо; регу-
лювати роботу підприємств
телекомунікацій, полігра-
фічних підприємств і видав-
ництв; забороняти торгів-
лю зброєю, сильнодіючими
хімічними речовинами; за-
бороняти торгівлю алко-
гольними напоями; встанов-
лювати особливий режим у
сфері виробництва та реа-
лізації ліків, до складу яких
входять наркотичні засоби;
вилучати у підприємств,
установ та організацій нав-
чальну і бойову техніку, ви-
бухові, радіоактивні речови-
ни і матеріали, сильнодіючі
хімічні та отруйні речови-
ни; встановлювати для фі-
зичних і юридичних осіб
військово-квартирну по-
винність із розквартиру-
вання військовослужбовців;
розглядати питання діяль-
ності політичних партій,
громадських об’єднань, як-
що вона спрямована на
ліквідацію незалежності Ук-
раїни, зміну конституцій-
ного ладу насильницьким
шляхом, пропаганду війни,
насильства, посягання на
права і свободи людини,
здоров’я населення та ін.

Про правовий режим воєнного стану

Громадяни України, які
виховують дитину віком до
шести років, матимуть пра-
во на отримання додат-
кових гарантій у сприян-
ні працевлаштуванню. Такі
зміни в Закон України
«Про зайнятість населен-
ня» 18 червня 244 голоса-

ми прийняв парламент.
Зокрема новоприйнятий
документ надає право на
отримання додаткових га-
рантій у сприянні працев-
лаштуванню батьків або
особі, яка їх замінює, котрі
мають на утриманні мало-
літніх дітей.

Працевлаштування для батьків

Якими нормативно-правовими
актами закріплено право проф-
спілок здійснювати громадський
контроль?

Право профспілок здійснювати
громадський контроль за дотриманням
роботодавцем законодавства про охо-
рону праці, створення безпечних і
нешкідливих умов роботи закріплено
законами «Про професійні спілки, їх
права та гарантії діяльності» (ст. 21, ч. 7)
і «Про охорону праці» (ст. 41). Громад-
ський контроль за дотриманням зако-
нодавства про охорону праці здійсню-
ють професійні спілки та їхні об’єднан-
ня в особі своїх виборних органів і
представників. Професійні спілки
здійснюють громадський контроль за
дотриманням законодавства про охо-
рону праці, створенням безпечних і
нешкідливих умов роботи, належних
виробничих та санітарно-побутових
умов, забезпеченням працівників спе-
цодягом, спецвзуттям, іншими засо-
бами індивідуального та колективного
захисту. У разі загрози життю або здо-
ров’ю працівників професійні спілки
мають право вимагати від роботодавця
негайного припинення робіт на окре-
мих робочих місцях, виробничих діль-
ницях, у цехах та в інших структурних
підрозділах або на підприємствах чи
виробництвах фізичних осіб, які вико-
ристовують найману працю, в цілому на
період, необхідний для усунення загро-
зи життю або здоров’ю працівників. Для
здійснення своїх контрольних функцій

профспілки мають право створювати
відповідні інспекції, комісії, затверджу-
вати положення про них.

Крім цього, згідно з Генеральною
угодою п. 6.3 та Регламентом Кабіне-
ту Міністрів України, п.7, параграф 33
(постанова КМУ №950 від 18.07.2007
року), проекти законодавчих і підза-
конних актів у сфері охорони праці і
здоров’я направляються на узгод-
ження Спільному представницькому
органу профспілок. Таким чином пра-
цює громадський контроль профспі-
лок у сфері законотворчої роботи.

Згода профспілкового комітету
на звільнення працівника, чи може
це бути предметом окремого судо-
вого розгляду?

Верховний Суд України зазначив,
що позов про визнання неправомірним
рішення профспілки не підлягає розгля-
ду в порядку цивільного судочинства. 

На засіданні Судової палати у ци-
вільних справах Верховного Суду Ук-
раїни 11 березня 2015 року було розгля-
нуто справу №6-45386св14 за позовом
до профспілкового комітету про визнан-
ня його рішення незаконним.

Згідно з матеріалами справи, пози-
вач вважав незаконним надання проф-
комом згоди на його звільнення, оскіль-
ки профкому була надана недостовірна
інформація про неможливість переве-
дення позивача на іншу посаду.

Суд першої інстанції, з висновком
якого погодився апеляційний суд, від-
мовив у задоволенні вимог, вказавши,

що профком при вирішенні питання про
надання згоди на звільнення діяв відпо-
відно до чинного законодавства, в ме-
жах, визначених статтею 43 Кодексу
законів про працю.

Водночас, як вказав у рішенні Вер-
ховний Суд України, відповідно до За-
кону України «Про професійні спілки, їх
права та гарантії діяльності», в судовому
порядку може бути оскаржено тільки рі-
шення профспілкового органу, в якому
порушена вимога про розірвання тру-
дового договору (контракту) з керівни-
ком підприємства, установи або органі-
зації.

Відповідно до частини 6 статті 39
закону, рішення профспілки про нена-
дання згоди на розірвання трудового
договору має бути обґрунтованим. У ра-
зі, якщо в рішенні немає обгрунтування
відмови в згоді на звільнення, робото-
давець має право звільнити працівни-
ка без згоди виборного органу проф-
спілки.

Оскільки спірне рішення профспіл-
кової організації при вирішенні питання
про звільнення працівника з роботи має
рекомендаційний характер, законом
порядок його оскарження не перед-
бачений, правову оцінку цьому рішен-
ню було надано при рішенні іншої
цивільної справи, позов про визнання
неправомірним рішення профспілки не
підлягає розгляду в порядку цивільного
судочинства.

Підготував Ігор ОХРІМЕНКО,
юрист Атомпрофспілки

ЮРИДИЧНА КОНСУЛЬТАЦІЯ

Що керує людиною,
яка нехтує вимогами без-
пеки на робочому місці?
Наприклад, свідомо суне
руки в працюючий меха-
нізм або виконує роботи на
висоті без засобів страху-
вання. Чому інстинкт само-
збереження, як реакція на
небезпеку, в таких випад-
ках не працює? Чи може
працює, але людина побо-
рює його в собі? Зрештою,
наслідком вище зазначе-
них дій, найвірогідніше,
стане травмування.

Очевидно, що перед тим
як допустити працівника до
виконання певної роботи, не-
обхідно пересвідчитись, чи
вміє він її виконувати. У разі
потреби — організувати про-
ходження відповідного нав-
чання згідно із законодав-
ством.

Перед допуском до са-
мостійної роботи працівник
має пройти ще й інструктаж з
питань охорони праці на
робочому місці. Оскільки для
людської пам’яті характерно
забувати, то людині слід пе-
ріодично нагадувати раніше
вивчене. З цією метою зако-
нодавство передбачає, що
інструктаж з питань охорони
праці працівникові необхідно
проводити один раз на шість
місяців, а на роботах з підви-
щеною небезпекою ще часті-
ше — один раз на три місяці.
Проводиться він за інструк-
ціями з охорони праці, в яких
відображаються вимоги без-
пеки перед початком роботи,
під час її виконання та піс-
ля завершення. Проведення
інструктажу працівник за-
свідчує власним підписом,
після чого, фактично, несе

відповідальність за дотри-
мання вимог, викладених в
інструкціях.

Але, як свідчить аналіз
виробничого травматизму у
першому кварталі 2015 року,
дотримуватися вимог охоро-
ни праці працівники стали
менше. Зокрема, значно
зросла кількість нещасних
випадків на виробництві, які
сталися внаслідок невико-
нання потерпілим вимог інст-
рукцій з охорони праці. Це
значення серед організацій-
них причин сягнуло 79%. Для
порівняння, в аналогічних пе-
ріодах попередніх років воно
становило: у I кв. 2013 року
— 30%, у I кв. 2014-го — 45%.

Таким чином, простежу-
ється чітка тенденція, коли
працівники частіше стали дія-
ти всупереч вимогам безпе-
ки, з якими вони обізнані. Хоч
як дивно, низка нещасних
випадків трапляється через
порушення тих вимог безпе-
ки, що випливають з елемен-
тарних міркувань здорового
глузду і не потребують яки-
хось спеціальних знань. Для
прикладу можна навести не-
щасний випадок, що стався з
працівником деревооброб-
ного підприємства. Верстат-
ник працював на дерево-
обробному верстаті. Після
торцювання чергової дошки і
повернення пили верстата в
початкове положення пра-
цівник побачив невеликий
відторцьований шматок, який
частково всунувся в отвір ви-
ходу пили. Верстатник вирі-
шив забрати його, не зупи-
нивши електродвигун пили.
Як наслідок, торкнувся пра-
цюючої пили, що травмувала
йому руку.

Або такий випадок. Двоє
працівників складували ма-
теріали, в тому числі метале-
вий сортимент. Удвох вони
брали кутник 125х125 мм
(довжиною 3 м) і переносили
на місце складування. Після
кількох операцій один з пра-
цівників відлучився. У цей час
другий вирішив самостійно
виконати роботу, яку перед
цим вони виконували вдвох.
Він взяв кутник, підняв його, і,
не втримавши, випустив з
рук. Кутник упав на ногу,
завдавши їй перелому.

Окремо слід наголосити
на тому, що виконане робоче
завдання не є підставою для
того, щоб розслаблятися.
Адже нещасний випадок на
виробництві може статися і
після завершення виконання
роботи. Зокрема, під час
прибирання робочого місця.
Наприклад, коли працівник,
не дочекавшись повної зу-
пинки робочого органу вер-
стата, який після вимкнення
ще певний час рухатиметь-
ся за інерцією, розпочне
прибирання відходів біля
нього. Нещасні випадки за
таких обставин доволі не-
поодинокі. Хоча, зазвичай,
кожна інструкція з охорони
праці містить вимоги, як пра-
вильно виконувати такі опе-
рації.

Іноді порушувати вимоги
безпеки працівника змушує
бажання швидше виконати
доручену роботу, а дотри-
мання правил охорони праці
може вимагати якихось до-
даткових операцій або часу.
Звісно ж, людина намагаєть-
ся уникнути цих додаткових
зусиль, що, врешті-решт, за-
грожує травмуванням.

На жаль, доводиться
констатувати, що мають міс-
це випадки, коли інструктаж
з охорони праці на підприєм-
стві проводиться формаль-
но. Як правило, працівникові
дають журнал, в якому він
ставить підпис про нібито
проведений інструктаж, хоча
насправді такий не проводи-
ли. Подібними діями праців-
ник чинить собі «ведмежу
послугу». Адже через те, що
він не поновив у пам’яті ви-
моги інструкцій з охорони
праці, ймовірність отриман-
ня травми суттєво зростає. А
в разі настання нещасно-
го випадку висловити якісь
претензії до роботодавця
буде складно, адже праців-
ник власним підписом за-
свідчив проведення інст-
руктажу!

Зважаючи на вище за-
значене, варто наголосити,
що ніколи не слід нехту-
вати вимогами безпеки.
Роботодавець зобов’язаний
належно організувати роботу
з охорони праці на підприєм-
стві, а працівник — дотриму-
ватися вимог нормативних
актів з охорони праці. В інте-
ресах останнього має бути
не лише отримання заробіт-
ку, а й власне життя і здо-
ров’я. На жаль, дехто почи-
нає розуміти це тоді, коли
вже запізно.

КАРМАНЮК І.П.,
головний страховий
експерт управління

виконавчої дирекції Фонду
соціального страхування
від нещасних випадків на
виробництві та професій-
них захворювань України

у Рівненській області
(спеціально для «АУ»)

Мета навчання — підвищення рівня
профспілкового контролю

У червні 2015 року у навчально-тренувальному центрі
ВП «Рівненська АЕС» проводився семінар-навчання пред-
ставників профспілки з питань охорони праці. В навчанні
брали участь громадські інспектори з охорони праці,
голови цехових комітетів і їх заступники, члени комісії з
питань охорони праці підприємства.

Згідно з навчально-тематичним планом лекторським
складом НТЦ були детально висвітлені теми: «Законодавство
України про охорону праці», «Організація роботи з охорони
праці», «Гігієна праці. Медичні огляди. Профілактика профе-
сійних захворювань і отруєнь», «Електробезпека», «Пожежна
безпека», «Надання першої (домедичної) допомоги потерпі-
лим у разі нещасного випадку на виробництві», «Розслідуван-
ня та облік нещасних випадків, професійних захворювань та
аварій на виробництві».

Працівниками ЦК Атомпрофспілки, робочі місця яких роз-
ташовані у первинній профспілковій організації ВП
«Рівненська АЕС», а саме технічним інспектором праці, юри-
стом було прочитано змістовні лекції: «Практико-правові
аспекти ведення колективних переговорів на всіх рівнях» та
«Громадський контроль за дотриманням законодавства про
охорону праці».

Для участі у семінарі було запрошено представника
управління виконавчої дирекції Фонду соціального страхуван-
ня України у Рівненській області, який прочитав лекцію на тему
«Соціальне страхування від нещасних випадків на виробницт-
ві», а також відповів на запитання учасників семінару.

Представники профспілки, які пройшли навчання і пере-
вірку знань з питань охорони праці, зможуть здійснювати у
своїх підрозділах громадський контроль за додержанням
законодавства з охорони праці. Також брати участь у розслі-
дуванні нещасних випадків на виробництві, в роботі комісії з
охорони праці підприємства або виборного органу первинної
профспілкової організації, у роботі комісії з перевірки знань
посадових осіб, інших працівників, представників профспілки
з питань охорони праці.

Переконані, що знання, отримані в процесі навчання,
допоможуть представникам профспілки з питань охорони
праці поліпшити рівень громадського контролю за додер-
жанням законодавства про охорону праці на підприємстві
з метою збереження життя і здоров’я працюючих членів
профспілки. 

Микола ГЛАДІЧ,
технічний інспектор праці ЦК Атомпрофспілки

Куди подівся інстинкт самозбереження?
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СПОРТИВНА ЧЕСТЬ ПРОФСПІЛКИ

ЛІТО — «ГАРЯЧИЙ» ПЕРІОД ОЗДОРОВЛЕННЯ

ТУРНІР «СИЛАЧІ АТОМПРОФСПІЛКИ»

Это мероприятие уже 9-й
год проводится в городе
Славутиче под контролем
председателя Совета мо-
лодежи ППО НАЭК «Энер-
гоатом». Организаторами
являются: Совет молодежи
ППО НАЭК «Энергоатом»,
организация молодежи
первичной профсоюзной
организации ОП «Атом-
ремонтсервис», а также
первичная профсоюзная
организация ОП АРС. Все
они из года в год с большим
энтузиазмом и упорством
популяризируют здоровый
образ жизни и занятие
спортом среди молодежи
Атомпрофсоюза! Следует
отметить, что подрастаю-
щее поколение славутичан,
приходящее поглазеть на
силачей, с большим инте-
ресом наблюдает за турни-
ром. Так что организато-
рам удается привлекать к
нетрадиционным видам
спорта не только молодежь
Атомпрофсоюза, но и жите-
лей города. Спасибо вам!!!

А теперь, непосредствен-
но к ІХ турниру «Силачи Атом-
профсоюза-2015», который
проводился с 5 по 7 июня
2015 года. В соревнованиях
принимали участие предста-
вители ОП ЗАЭС, Восточной
объединенной организации
профсоюза, ОП ХАЭС, ОП
РАЭС, дирекции ГП НАЭК
«Энергоатом».

В этом году сильней-
ший определялся в трех
упражнениях: эстафета «Ко-
лодец +Тяга колеса», «Апол-
лон аксель», «Приседание с
автомобилем». За справед-
ливой оценкой и определе-
нием победителя следил
наш несменный главный
судья Гуркинов Демид (г.
Энергодар).

Для победы в первом
упражнении эстафета «Ко-
лодец + Тяга колеса» требо-
валось на время переме-
стить колодец весом 240 кг
на расстояние 15 м, а в
обратном направлении тя-
гу колеса весом в 120 кг с
помощью захватов. С наи-

лучшим результатом это
удалось Шарге А.В. (ОП
ХАЭС), на втором месте —
Самойлов С.В. (ОП ЗАЭС),
на третьем — Шостацкий
А.В. (ОП РАЭС).

Второе упражнение
«Аполлон аксель» состояло
в поднятии штанги над
головой наибольшее коли-
чество раз. И места рас-
пределились так: 1-е место
— Самойлов С.В. (ОП
ЗАЭС), 2-е место — Шарга
А.В. (ОП ХАЭС), 3-е место
разделили — Шостацкий
А.В. (ОП РАЭС), Скирда Р.Г.
(дирекция ГП НАЭК «Энер-
гоатом») и Дужинин А.В.
(ВООП).

Что же касается само-
го зрелищного упражнения

«Приседание с автомоби-
лем», то победителем стал
Шарга А.В., на втором мес-
те Скирда Р.Г., а на третьем
— Шостацкий А.В. Напом-
ню, что за 90 секунд нужно
поднять как можно боль-
ше раз автомобиль весом
200–220 кг!

Поздравляем всех участ-
ников турнира самых сильных
людей Атомпрофсоюза! Про-
должайте радовать нас еще
много-много лет.

С нетерпением ждем сле-
дующего юбилейного Х тур-
нира «Силачей Атомпроф-
союза».

Екатерина АДАМЕНКО,
член организации

молодежи ППО
ОП «Атомремонтсервис»

На том же месте,
в тот же час!

«Активное участие в соз-
дании комфортных условий
для отдыха трудящихся РМЗ
принял ремонтно-строитель-
ный участок под руковод-
ством старшего прораба
Анатолия Коломейца, — рас-
сказывает Андрей Федько,
заместитель директора заво-
да по общим вопросам. — На
базе отдыха «Залив» были
проведены работы по ремон-
ту и окраске игрового обору-
дования для детей, окраске
домиков как снаружи, так и
внутри. Отремонтированы
пирсы — купальный и для
рыбной ловли, обновлена на-
глядная агитация. Большой
объем работ был выполнен

по утеплению жилого дома
для сторожей. Свое профес-
сиональное мастерство и от-
ветственный подход к выпол-
нению поставленных задач
проявили работники РСУ
завода: каменщик Александр
Кучерин, маляры-штукатуры
Ирина Яровая и Наталья
Кривошея, распределитель
работ Ирина Топчий, плот-
ник Андрей Стрижеус, газо-
электросварщик Владислав
Петрухно».

Немало пришлось потру-
диться и специалистам энер-
гомеханического отдела РМЗ
под руководством главного
энергетика завода Валерия
Лебедева.

«Электромонтеры Вик-
тор Гаркуша и Вадим Охри-
менко в кратчайшие сроки
выполнили замену светиль-
ников в домиках для отды-
хающих на более современ-
ные, произвели замену
выключателей и розеток в
домике сторожей, — рас-
сказывает Валерий Лебе-
дев. — Также по просьбам
отдыхающих было проведе-
но освещение и установлена
розетка под навесом возле
лодочного гаража. На терри-
тории базы заменены лам-
пы наружного освещения на
экономные. Слесарем-сан-
техником Александром Роз-
добудько была выполнена
расконсервация системы
водоснабжения, замена во-
дяного насоса, монтаж и
замена трубопровода сис-
темы полива и пожароту-
шения. Проведена ревизия
душевых и умывальников.
Наладчиком технологичес-
кого оборудования Васили-
ем Савченко была выполне-
на установка трех тюнеров
цифрового телевидения Т-2,
проведена проверка и на-
стройка телевидения в до-
миках».

Все работы были выпол-
нены качественно и в срок.
Комиссия приняла базу в
целом без замечаний.

И вот настал день тор-
жественного открытия базы
отдыха, подготовкой кото-
рого занимались активисты
организации молодежи пер-

вичной профсоюзной орга-
низации РМЗ Максим Коваль-
чук и Ольга Кукса при финан-
совой поддержке профкома
завода.

Со словами приветствия
и напутствия перед стар-
том оздоровительного се-
зона перед нашими работ-
никами и гостями выступили
заместитель главного ин-
женера РМЗ Олег Микитась
и председатель профорга-
низации завода Владимир
Гриценко. Затем началась
культурно-развлекательная
программа. В этом году ак-
цент был поставлен на спор-
тивные конкурсы и сорев-
нования: самые сильные
состязались в поднятии
16-килограммовой гири, а
для детей были проведены
подвижные эстафеты. За-
вершающим моментом стал
конкурс детских рисунков,
предназначенных для ра-
ботников РМЗ, которые в
данный момент защищают
нас и нашу Родину в зоне
АТО. Помочь в доставке
этих маленьких произведе-
ний искусства нашим вои-
нам пообещал председа-
тель профкома комбината
Борис Филиппов, который
также присутствовал на от-
крытии базы отдыха. Все
дети, присутствующие на
празднике, получили призы
и остались очень довольны.

Администрация и совет
молодежи ППО РМЗ,

фото Богдана РАКУТЯ

«Залив» принимает заводчан на отдых
В живописном уголке на берегу реки Ингулец в июне

состоялось открытие базы отдыха «Залив» ремонтно-
механического завода (РМЗ) ГП «ВостГОК». Но чтобы
это произошло, был проделан большой объем работы
разными участками и службами завода.

И снова наш любимый маленький городок празднует
свой день рождения, несмотря на все препятствия и
сложности, продолжая радовать своих жителей и гостей.
Неотъемлемой частью праздника по праву  можно счи-
тать турнир «Силачи Атомпрофсоюза».

Спортсмени з міста-су-
путника Хмельницької АЕС —
Нетішина досягли неабияких
успіхів не тільки в Україні, а й
на світовій арені в багатьох
видах спорту.

Черговим досягненням
у скарбничці нетішинських
спортсменів є срібна ме-
даль на чемпіонаті України з
гандболу серед чоловічих
команд вищої ліги сезону
2014–2015 років нетішин-
ської гандбольної команди
«Енергетик-НАЕК». Це поки
що найвище досягнення не-
тішинських гандболістів за
тринадцять років ігор у ви-
щій лізі. З п’ятнадцяти ігор у
першому колі наша команда
виграла дванадцять. У фі-
нальних іграх нетішинці про-

вели чотири зустрічі, здо-
лавши усіх суперників. 

Серед здобутків коман-
ди п’яте місце на Універсіаді
України, що цьогоріч прохо-
дила в Одесі. Спортсмени
достойно конкурували з 11
командами провідних укра-
їнських вишів. Гандбольна
команда «Енергетик-НАЕК»
є чемпіоном Хмельниччини.

Головний тренер збірної
команди області та гандболь-
ної команди «Енергетик-НАЕК»
Олег Каспаров висловлює
вдячність за підтримку та ма-
теріальну допомогу голові
первинної профспілкової ор-
ганізації ДП НАЕК «Енерго-
атом» Олексію Личу та голові
профкому Хмельницької АЕС
Михайлу Гуку.

Срібна перемога
нетішинських гандболістів

Довідково: Хмельницька АЕС дбає про фізичне здо-
ров’я своїх працівників. Фізкультурно-спортивне об'єднан-
ня перебуває у складі первинної профспілкової організації
станції — Спорткомплекс Хмельницької АЕС і Комплексна
дитяча спортивна школа станції.

У спортивному комплексі ВП ХАЕС персонал має мож-
ливість відвідувати басейн, секції настільного тенісу, бас-
кетболу, волейболу, футболу, гандболу, боротьби, фехту-
вання та ін.

Активно діє Нетішинська комплексна дитячо-юнацька
спортивна школа, до складу якої входять вісім відділень, які
готують підростаючу зміну для олімпійських видів спорту —
боксу, волейболу, гандболу, дзюдо, легкої атлетики, пла-
вання, фехтування і футболу.

Спортивні майданчики та споруди міста завжди готові
прийняти змагання найвищого рівня.

Поєднання зусиль профспілкового комітету ХАЕС,
колективу СК «Енергетик», колективу КДЮСШ ППО ХАЕС
дає можливість досягати видатних результатів, залучати до
активних занять фізичною культурою і спортом значну кіль-
кість працівників ХАЕС, їхніх дітей і жителів міста та регіону
розташування Хмельницької АЕС.

У Всеукраїнських дитячо-юнацьких іграх «Юний
альпініст», які нещодавно проводилися на Житомир-
щині, взяли участь і юні скелелази міста-супутника
Хмельницької АЕС.

У рамках змагань визначали найшвидших та найтехнічні-
ших скелелазів. Так, порадувала наставника команди
Олександра Веремійчука, який працює в енергоремонтному
підрозділі ХАЕС, юна спортсменка Аліна Ігнатеску, показав-
ши найкращу швидкість. Друга, вже більш досвідчена
Катерина Педько, була найкращою у «гірській техніці». У цій
дисципліні Юлія Ігнатеску посіла третю сходинку. Сестри-
близнята Аліна та Юлія Ігнатеску досить стрімко увірвалися
до еліти юних альпіністів, ставши призерами у своїх перших
офіційних змаганнях.

За підсумками двох етапів змагань Катерина Педько
посіла перше місце, а Аліна Ігнатеску стала другою.

Юні скелелази
з атомного міста
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